
1. júl 2011

lPotrebuje Kremnica
 dve ZUŠ?

str. 4 – 5
lAko správne separovať

str.  9
lPodujatia

 Kremnického
kultúrneho leta 2011

str. 10
l150. výročie

 Memoranda národa
slovenského

str. 12

          
  

    V rámci Cechových hodov kremnic-
kých v dňoch 22. – 23. júla 2011 sa už 
po 31. krát v uliciach mesta uskutoční 
tradičný Kremnický jarmok.  Z dôvo-
du rekonštrukcie Štefánikovho námes-
tia bude tento rok presunutý do iných 
častí mesta. Predajcovia spotrebného 
tovaru obsadia priestor na Dolnej a 
Matunákovej ulici, stánky s remeslami 
budú umiestnené v okolí Zechenterovej 

záhrady, kde sa uskutoční aj prevaž-
ná časť programu Cechových hodov 
kremnických. Diváci sa môžu tešiť na 
šermiarske súboje, dobovú kuchyňu a 
divadelné vystúpenia, odvážlivci budú 
môcť svoju šikovnosť predviesť na opi-
čej dráhe. Podrobný program Cecho-
vých hodov a celého kultúrneho leta 
nájdete na plagátoch, ktoré vám budú 
doručené priamo do domácností.

 

 

   Mesto Kremnica dočasne prerušilo 
premávku žltého minibusu na Skalku z 
dôvodu minimálneho záujmu. Premáv-
ka bude opätovne obnovená po spustení 
prevádzky bazénovej časti Relax centra.

 
foto na strane: Ivan Čillík
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Termín
 najbližšieho zasadnutia 

Mestského zastupiteľstva
je vo štvrtok 7. júla 2011

  Uznesenia zo 7. riadneho Mestského zastupiteľstva
v Kremnici dňa 16. júna 2011

n 109/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie predloženú správu hlavné-
ho  kontrolóra o kontrolnej činnosti 
a plnení uznesení MsZ v Kremnici.
Za: 12, neprítomná: Volková

n 110/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
zámer prijatia termínového úve-
ru na financovanie rozpočtových 
výdavkov v zmysle I. zmeny 
rozpočtu mesta Kremnica na rok 
2011, a to 5%–tného spolufi-
nancovania projektov – Rekon-
štrukcia Štefánikovho námestia 
Kremnica a Obnova Meštian-
skeho domu (MsKS) a financo-
vania neoprávnených výdavkov 
týchto projektov – zmena sadzby 
DPH, archeologický výskum na 
námestí, reštaurátorský výskum 
na MsKS, okná na byte p. Rúrika 
a prislúchajúca časť fasády spolu 
vo výške 148 513,-€.        
Za: 12, neprítomná: Volková

n 111/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
VZN č. 2/2011 o výške príspev-
kov čiastočnej úhrady nákladov 
pre zákonných zástupcov detí a 
žiakov v školských zariadeniach 
v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Kremnica od 1. 9. 2011.
Za: 12, neprítomná: Volková

n 112/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie informáciu primátorky 
mesta o dobývacom priestore a 
chránenom ložiskovom území Au, 
Ag rúd v Kremnici a ich genéze. 
Konštatovalo, že so zreteľom na 
zásoby, uloženie, tvar a hrúbku 
výhradného ložiska v lokalite Štu-
rec postačuje ďaleko menší územ-
ný rozsah dobývacieho priestoru 
a chráneného ložiskového územia 
Au, Ag rúd Kremnica, než je tomu v 
súčasnosti. Mestské zastupiteľstvo 
odporučilo primátorke mesta po-
žiadať v zmysle banského zákona 
Obvodný banský úrad v Banskej 
Bystrici o zmenšenie dobývacieho 
priestoru a chráneného ložiskového 
územia Au, Ag rúd v Kremnici.
Za: 12, zdržal sa: Varhaňovský

n 113/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie informáciu o priebehu 
a výsledkoch výberového kona-
nia na obsadenie miesta riadi-
teľa Základnej školy na Ulici P. 
Križku v Kremnici a vymenovalo 
do funkcie riaditeľky Ing. Mgr. 
Máriu Slašťanovú dňom 1. júla 
2011.                                  Za: 13

n 114/1106
Mestské zastupiteľstvo schváli-
lo pridelenie dotácií z rozpočtu 
mesta Kremnica k 31. 5. 2011 pre 
oblasť sociálnu v celkovej výške 
260 €  pre Diecéznu charitu Ban-
ská Bystrica Charitný dom Úto-
čište v Kremnici.               Za: 13

n 115/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 

plat primátorky mesta Kremnica 
podľa § 3 a 4 zákona NR SR č. 
154/2011 Z.z., ktorým sa mení a 
dopĺňa zákon Národnej rady Slo-
venskej republiky č. 253/1994 
Z.z. o právnom postavení a pla-
tových pomeroch starostov obcí a 
primátorov miest v znení neskor-
ších predpisov od 1. júna 2011, 
t.j. vo výške 1.800 €.         Za: 13

n 116/1106
Mestské zastupiteľstvo zruši-
lo uznesenie MsZ č. 12/1101 zo 
dňa 27. januára 2011 a schválilo 
odpredaj pozemku pod trafosta-
nicou, s výmerou 2 m², v katas-
trálnom území Dubové, spoloč-
nosti Stredoslovenská energe-
tika-Distribúcia, a.s., Žilina, za 
kúpnu cenu stanovenú znalec-
kým posudkom vo výške 17,- € 
za podmienky, že žiadateľ uhradí 
všetky náklady spojené s prevo-
dom pozemku.                 Za: 13

n 117/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
prenájom pozemku v katastrálnom 
území Kremnica nasledovne:
– Jarmile Dragúňovej, Ulica Česko-
slovenskej armády, s výmerou 9,64 
m² za účelom uskladnenia  palivo-
vého dreva, za cenu 0,995 €/m²/rok, 
t.j. celkové nájomné činí 9,59 €/rok
– Anne Čerňanskej, Ulica Českoslo-
venskej armády, s výmerou 27 m² 
za účelom uskladnenia palivového 
dreva, za cenu 0,995 €/m²/rok, t.j. 
celkové nájomné činí 26,86 €/rok
– Štefanovi Kondrovi, Ulica Česko-
slovenskej armády, s výmerou 6,26 
m² za účelom uskladnenia palivo-
vého dreva, za cenu 0,995 €/m²/rok, 
t.j. celkové nájomné činí 6,23 €/rok
– Ondrejovi Štefanovi, Ulica Čes-
koslovenskej armády s výmerou 
27,52 m² za účelom uskladnenia 
palivového dreva, za cenu 0,995 
€/m²/rok, t.j. celkové nájomné činí 
27,38 €/rok                         Za: 13
               
n 118/1106
Mestské zastupiteľstvo uložilo 
mestskému úradu spracovať 
ekonomickú a právnu analýzu 
zmluvných vzťahov medzi mes-
tom Kremnica a spoločnosťou 
COIMEX development Banská 
Bystrica, CLD, s.r.o., Banská 
Bystrica, COIMEX Invest Ban-
ská Bystrica, CTS, s.r.o., Banská 
Bystrica s ohľadom na práva a 
povinnosti zmluvných strán, pod-
statné zmluvné  dojednania a ich 
naplnenosť.                        Za: 13
 
n 119/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
odpredaj pozemku s výmerou 18 
m² v katastrálnom území Kremnica 
každému žiadateľovi, a to:  Joze-
fovi Crchovi, Zlatá ulica, Ladisla-
vovi Hrúzovi, Zlatá ulica, Vladi-
mírovi Mičincovi, Zlatá ulica za 
účelom majetkovoprávneho uspo-
riadania pozemku pod garážou, 
za kúpnu cenu stanovenú znalec-
kým posudkom, za podmienky, že 
žiadatelia predložia geometrický 

plán, znalecký posudok a uhradia 
všetky náklady spojené s prevo-
dom pozemku.       Za: 13

n 120/1106 
Mestské zastupiteľstvo zrušilo 
uznesenie MsZ č. 29/1102 zo dňa 
2.4.2011 a schválilo zmluvu o 
nájme nebytových priestorov pre 
využitie Kultúrneho a informačné-
ho centra mesta Kremnica v zmys-
le VZN č. 11/2003 podľa prílohy.
Za: 11, zdržal sa: Kyselica, Var-
haňovský

n 121/1106 
Mestské zastupiteľstvo doplni-
lo uznesenie MsZ č. 100/1105 v 
bode B/ o text: „Termín uzavretia 
nájomnej zmluvy o nájme nebyto-
vých priestorov je do 31. 5. 2011.
Za: 9, zdržal sa: Kyselica, Priva-
linec, Varhaňovský, Volková

n 122/1106 
Mestské zastupiteľstvo uložilo 
mestskému úradu zverejniť ponu-
ku na prenájom uvoľnených 
priestorov po Kultúrnom a infor-
mačnom centre prostredníctvom 
Kremnických novín, www stránky 
mesta, na oznamovacích tabuliach 
mesta Kremnica, prostredníctvom 
mestského rozhlasu a prostredníc-
tvom regionálnych médií.
Za: 12, zdržal sa: Varhaňovský

n 123/1106
Mestské zastupiteľstvo zriadi-
lo Mestskú radu v Kremnici s 
počtom členov 4 v súlade s § 14 
ods. 2 zákona SNR č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov.
Za: 11, zdržal sa: Privalinec, Vol-
ková

n 124/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
dodatok č. 2 Rokovacieho pori-
adku Mestského zastupiteľstva v 
Kremnici podľa prílohy alterna-
tíva 2.
Za: 11, zdržal sa: Privalinec, Vol-
ková

n 125/1106
Mestské zastupiteľstvo konšta-
tovalo, že Mgr. Lujza Pračková 
(SDKÚ-DS), zástupkyňa primá-
torky mesta Kremnica sa v súla-
de s § 13 b ods. 2 zákona SNR č. 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení 
v znení neskorších predpisov stáva 
členom Mestskej rady. Ďalej zvo-
lilo členov Mestskej rady nasle-
dovne: Norbert Boldiš (SMER-
SD, SNS), Viera Mišíková (OKS), 
Ing. Klára Popová (NEKA).
Za: 11, zdržal sa: Privalinec, Vol-
ková

n 126/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
rokovací poriadok Mestskej rady 
v Kremnici podľa prílohy.
Za: 11, zdržal sa: Privalinec, Volková

n 127/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 

rozpis zasadnutí Mestskej rady v 
Kremnici pre rok 2011 nasledovne: 
30. júna 2011, 31. augusta 2011, 
29. septembra 2011, 27. októbra 
2011, 24. novembra 2011.
Za: 11, zdržal sa: Privalinec, Volková
 
Primátorka mesta Kremnica RNDr. 
Zuzana Balážová uznesenia č. 120 
– 127/1106 nepodpísala v lehote 
podľa § 13 ods. 6 zákona o obec-
nom zridení v znení neskorších 
predpisov.

n 128/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie správu o činnosti primá-
torky mesta Kremnica za obdobie 
od 16. 5. 2011 do 10. 6. 2011, 
ktorú predložila RNDr. Zuzana 
Balážová, primátorka mesta.
Za: 12, zdržal sa: Varhaňovský

n 129/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie správu o činnosti zástup-
kyne primátorky mesta Kremnica 
za obdobie od 12. 5. 2011 do 8. 6. 
2011, ktorú predložila Mgr. Lujza 
Pračková, zástupkyňa primátorky.
Za: 12, zdržal sa: Boldiš

n 130/1106, 131/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie informáciu o stavebnom 
zabezpečení úpravy priestorov pre 
lekáreň v budove polikliniky a 
správu o náhradnom spôsobe vydá-
vania liekov v Kremnici, ktorú 
predložila Mgr. Lujza Pračková, 
zástupkyňa primátorky mesta.                                
Za: 13

n 132/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie informáciu o zabezpeče-
ní vyhovujúceho signálu DVB-T v 
niektorých častiach mesta.  Za: 13

n 133/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie informáciu z pracovné-
ho rokovania na dokumentácii 
pre ponuku a pre realizáciu stavby 
I/65 Kremnica – Kremnické Bane 
zo dňa 5. 5. 2011 – ohľadom rie-
šenia bezpečnostných prvkov na 
uvedenej komunikácii.      Za: 13

n 134/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie informáciu o priebe-
hu stavebných prác na stavbe 
„Rekonštrukcie Štefánikovho ná-
mestia Kremnica“.
Za: 12, neprítomná: Volková

n 135/1106
Mestské zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie a súhlasilo so stanoviskom 
Mestskej školskej rady v Kremnici 
k článku „Sú potrebné v Kremnici 
dve ZUŠ?“ uverejnenom v Krem-
nických novinách č. 6/2011. 
Za: 12, zdržal sa: Kirková

n 136/1106
Mestské zastupiteľstvo poverilo 
poslancov Mgr. Janu Brűnnovú 
a Milana Miškóciho vykonaním 
návštev v školských zariadeniach 

eMKlubu v Kremnici a vypraco-
vaním správy o činnosti a aktivi-
tách v uvedených zariadeniach.
Za: 13

n 137/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
riadnu účtovnú uzávierku spoloč-
nosti Mestské lesy Kremnica za 
rok 2010 a rozdelenie zisku vo 
výške 69 784,06 € nasledovne: 35 
000,00 € podiel jediného spoloč-
níka na hospodárskom výsledku 
za rok 2010 a 30 000,00 € tvor-
ba kapitálových fondov. Zostatok 
čistého zisku vo výške 4 784,06 
€ MsZ uložilo usporiadať na účet 
nerozdeleného zisku minulých 
rokov. Použitie hospodárskeho 
výsledku za rok 2004 po zdanení 
– zisk vo výške 46 603,81 € na 
vyplatenie podielu spoločníka na 
hospodárskom výsledku za rok 
2004. Použitie hospodárskeho 
výsledku za rok 2005 po zdanení 
– zisk vo výške 18 396,19 € na 
vyplatenie podielu spoločníka na 
hospodárskom výsledku za rok 
2005.                                  Za: 13

n 139/1106
Mestské zastupiteľstvo zrušilo 
uznesenie MsZ č. 191/0807 zo 
dňa 10. júla 2008, ktorým bol 
schválený cenník mestského 
minibusu Renault a schválilo od 
1. júna 2011 tento cenník:
1. cenu za použitie mestského 
minibusu Renault vo výške 0,553 
€/km bez DPH
2. stojné mestského minibu-
su Renault vo výške 1,250 € za 
každú načatú štvrťhodinu bez 
DPH
3. cenu za použitie mestského 
minibusu Renault pre zariade-
nia v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta vo výške 0,330 €/km bez 
DPH a stojné vo výške 1,250 € za 
každú načatú štvrťhodinu. 
Za: 13

n 140/1106
Mestské zastupiteľstvo schvá-
lilo zakúpenie bezpečnostných 
záchytných sietí na zabezpečenie 
ochrany bazénovej časti v Relax 
centre na Skalke proti pádu sad-
rokartónového stropu v sume 
3.740 € celá bazénová časť.
Za: 13

n 141/1106
Mestské zastupiteľstvo schválilo 
odstránenie dopravnej značky B 
25 „Zákaz vjazdu vozidiel, kto-
rých okamžitá hmotnosť presa-
huje 5 ton“ na Banskej ceste v 
termíne do 30. 6. 2011 a uložilo 
mestskému úradu konzultovať 
zmenu dopravného značenia s 
Obvodným úradom pre cestnú 
dopravu a pozemné komunikácie 
Žiar nad Hronom.
Za: 12, zdržal sa: Pračková
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n 138/1106

Kino Akropola: – zima   podľa cenníka 0  20 € /hod.
  – leto   kina Akropola 0  10 €/ hod.
Klub Labyrint    podľa cenníka KDvP 0    7 €/ hod.
MsKS: l sála  – zima   20 €/ hod.  0  10 €/ hod.
                        – leto   16 €/hod.  0    8 €/ hod.
             l zasadačka   10 €/ hod.  0    5 €/ hod.
l prenájom stánkov     5 €/ deň  0    5 €/ deň
l prenájom zvuk. techniky  17 €/ hod.  0  12 €/ hod.
Mestská telocvičňa:   12 € /hod.  3,50 €/ hod.    6,50 €/ hod.
l využitie šatní
     a hygien. zariadení     7 €/ hod.  3 €/ hod.    4,50 €/ hod.
Bellov dom:  – zima     8 €/ deň  0    7 €/ deň
                      – leto     4 €/ deň  0    3 €/ deň

Mestské zastupiteľstvo zrušilo uzne-
senie MsZ č. 94/1105 zo dňa 19. 5. 
2011 vo veci návrhu cenníka za služ-
by poskytované  v Mestskom kultúr-

nom stredisku, klube Labyrint, kine 
Akropola, v Bellovom dome a v mest-
skej telocvični od 1. 6. 2011. MsZ 
schválilo návrh cenníka za služby 

poskytované v Mestskom kultúrnom 
stredisku, klube Labyrint, kine Akro-
pola, v Bellovom dome a v mestskej 
telocvični od 1. 7. 2011 nasledovne:

  Priestor/služba   cena pre podnikateľské   zariadenia v zriaďovateľ.       zariadenia mimo     
                              a cudzie subjekty    pôsobnosti mesta        zriaďovateľ. pôsobnosti 

Za: 13

n Ing. Klára Popová
na základe podnetu od občanov mesta opätovne žiadala prednostu MsÚ, 
aby sa vyriešil problém s umiestnením matriky do samostatnej kancelárie. 
Upozornila vedúceho oddelenia technických služieb na poškodený  infor-
mačný  stĺp (narazený autom) pri severnom vstupe do hradného areálu 
a informovala sa, kedy sa zhruba ráta s náterom stĺpov na pešej zóne, a 
ako sa bude riešiť nedostatok  smetných košov na pešej zóne počas letnej 
sezóny, či je vyriešený problém s upchatými kanálmi.
n Mgr. Jana Brűnnová
sa informovala, kedy sa bude na Skalke zasnežovať – navrhla do ďalšej 
zmeny rozpočtu zakúpenie čerpadla.
n Norbert Boldiš
sa opýtal  na stav podpisu zmluvy s firmou VV s.r.o. so sídlom v Poní-
koch, ktorá má zabezpečovať pre občanov výmenu separovaného papiera 
za toaletný papier či iné výrobky pre osobnú hygienu- kedy začnú aktívne 
pracovať, a ako budú  informovaní občania mesta. Informoval sa na stav 
majetkového riešenia nevyužívaného a nepotrebného septiku na Dolnej 
ulici medzi bytovkami. Tento septik  pri cintoríne je nefunkčný a treba ho 
riešiť.  Informoval sa, ako pokročilo riešenie schodišťa k bytovke č. 54/31 
a poukázal na problém dažďových vôd v Novej doline, odporučil mestu 
vstúpiť do rokovania s p. Holečkom, nakoľko podľa dostupných informá-
cii problém vzniká v priestore, ktorý využíva . Upozornil, že voľakedy 
mesto Kremnica dávalo do kanálov plastové koše, ktoré by  pri veľkých 
dažďoch zachytávali veľké nečistoty – či sa to dá urobiť a ďalej, že na uli-
ciach Zlatej a Rumunskej sú dva kanálové rošty cez cestu, ktoré sú ubité a 
mali by odvádzať vodu – treba to upraviť.
n Viera Mišíková
informovala, že zmluvu k zberu papiera od občanov mali na komisii a 
občania sa včas dozvedia o podrobnostiach výmeny papiera. Podotkla, že 
v meste sa venuje pozornosť len veľkým projektov z eurofondov a neve-
nuje sa dostatočná pozornosť oporným múrom, miestnym komunikáciám 
a chodníkom. Žiadala od vedúceho  technického oddelenia Ing. Valenta  
súpis oporných múrov, zhodnotenie v akom sú stave, ako i také isté zhod-
notenie mestských komunikácií a chodníkov. Na základe tohto hodnotenia 
sa treba vážne zamyslieť pri druhej zmene rozpočtu a začať konečne opra-
vovať aj tieto poškodené miesta. Opýtala sa, či už bol odstránený strom 
z potoka pri hlavnej ceste, pripomienkovala neodtekajúci kanál pri dome 
J. Horvátha 905/40. Občania je upozornili, že okolo Červenej veže nie sú 
smetné koše. 
n Ing. Beata Kirková
požiadala OVaŽP o prešetrenie a riešenie vytekajúcej kanalizácie pod 
domom p. Ferenčíka pod staničným chodníkom. Upozornila, že pri býva-
lom Zelenom dome stále chýba zábradlie na potoku a chodia tadiaľ deti.
n Ing. Janka Volková
sprostredkovala informáciu od občanov, že kúpalisko na Gróbni je plné 
vody, čo môže byť nebezpečné. 
n Marián Vojtko
sa informoval o dvoch miestach na Ul. J. Horvátha a na Ul. S. Chalupku, 
kde vytekala voda, či je v rozpočte mesta táto oprava a informoval, že ho 
oslovili majitelia kaviarní a reštaurácií, že ich toalety slúžia cez víkend 
pre verejnosť – či by nemohlo byť otvorené mestské WC počas 2 letných 
mesiacov – náklady by bolo potrebné zapracovať do rozpočtu a dal návrh 
na zvýšenie ceny za použitie - 0,30 €.
n Ing. Milan Kyselica poprosil primátorku mesta, aby v septembrovom 
čísle KN boli zverejnení všetci neplatiči – právnické osoby, ktoré dlhujú 
na nájomnom, dani z nehnuteľnosti a za smeti nad 30,- € a v októbrovom 
čísle zverejniť aj fyzické osoby.
n Milan Miškóci požiadal  OVaŹP, aby vypracovali správu o nelegálnych 
stavbách na pozemkoch mesta – do 1. marca 2012 po blokoch a redakčnú 
radu KN, aby zverejnila, kde nájdu obyvatelia odpovede na interpelácie.

 Dlho som rozmýšľal, ako 
začať tento článok, ako moju 
reakciu na názor primátorky 
uverejnený v Kremnických novi-
nách 1. 6. 2011 pod názvom „Quo 
Vadis Informačné centrum?“.
 Začnem citáciou dotknuté-
ho článku: „V ostatných dňoch 
mestom rezonuje téma sťahova-
nia KIC z mestských priestorov v 
Barbakane do nájomných priesto-
rov po pohostinstve Gemer... ...Pri 
prvom prerokovaní tohto zámeru 
na februárovom zastupiteľstve som 
poslancov upozornila na konflikt 
záujmov, pretože si myslím, že 
pán poslanec Varhaňovský v tomto 
prípade nekoná ako poslanec, teda 
neobhajuje záujmy mesta Kremni-
ce, ale obhajuje svoj podnikateľský 
zámer.“ Tieto vyjadrenia beriem 
ako útok na moju osobu.
 V roku 2006  som vstúpil do 
komunálnej politiky a mojím 
cieľom bolo, je a bude obhajovať 
záujmy tohto mesta, v ktorom ži-
jem a podnikám. Keby to bolo tak, 
ako tvrdí primátorka, nerobil by 
som kultúrne podujatia pre obča-
nov a návštevníkov nášho mesta 
už dávno pred začiatkom „poslan-
covania“, nerozšíril by som svoje 
priestory pre „Letné kino“ aj keď 
vopred viem, že ziskový nebudem. 
Som prvý, kto s takýmito aktivitami 
počas leta začal, ale ako sami vidí-
te, nasledovníkov nemám. Keby mi 
nešlo o rozvoj nášho mesta, nepo-
núkol by som priestory Gemeru pre 
KIC za podstatne menší nájom, ako 
má doterajší nájomca. Neponúkol 
by som, že priestory  pre  KIC 
prerobím na vlastné náklady. Áno, 
ako záruku svojich investícií som 
navrhol 5-ročnú zmluvu o nájme 
(teda na dobu určitú). Takto určite 
nekoná podnikateľ obhajujúci svo-
je zámery !!!
 Pod vedením súčasnej primá-
torky sa mesto nerozvíja, ale stag-
nuje. Spomeniem aspoň pár príkla-
dov ... Prečo nemáme po ôsmich 
rokoch práce dodnes schválenú 
novú Územno-plánovaciu doku-
mentáciu (ÚPD), ktorá tiež napo-
máha rozvoju mesta? Je to pre to, 
lebo primátorka mesta zavádza nás 

poslancov nepravdivými informá-
ciami o stave, postupe a spracovaní 
ÚPD. Ignoruje stanoviská štátnych 
inštitúcií, pripomienky občanov a 
poslancov.
 Pýtate sa prečo nefunguje Relax 
centrum? Pretože primátorka má od 
začiatku vzťah  k Relax centru ako 
k „nechcenému dieťaťu“ – to sú jej 
slová. Dlhodobo ignoruje názory 
poslancov, že Relax centrum potre-
buje samostatného manažéra a dob-
rý marketing. Na otázku poslancov, 
kto je zodpovedný za marketing 
Relax centra odpovedala, že všetci 
zamestnanci mesta, tak ako je to 
práve potrebné!!! V januári 2011 
po spadnutí stropu v bazénovej čas-
ti som podal návrh na uznesenie na 
riešenie tejto situácie. MsZ uzne-
senie prijalo, ale primátorka mesta 
ho nepodpísala. Že prichádzame o 
niekoľko desiatok tisíc eur, to zod-
povedným nevadí? Komu vyhovuje 
tento stav? Len “kapitánovi“, ktoré-
mu sa loď potápa už päť rokov.
 Ďalšou super akciou našej pri-
mátorky, bolo „bombastické detské 
ihrisko“ postavené tesne pred voľ-
bami do VÚC s až jednou preliez-
kou za „smiešnu sumu 5000 €“. Do 
poslednej chvíle sme poslanci mesta 
nevedeli, ako budú doriešené penia-
ze, ktoré sme v rozpočte schválili 
na podotýkam - detské ihrisko. Že 
sme boli všetci v nemom úžase, o 
tom nemusím písať. Pretože niko-
mu nebola otázka detského ihriska 
ľahostajná, podporil som iniciatívu 
poslankyne Volkovej na dobudova-
nie detského ihriska ako má byť.
 Bol mi vytknutý konflikt 
záujmov pri presťahovaní KIC. 
Tému sme s poslancami od roku 
2008 dôkladne rozoberali a presťa-
hovanie KIC sme považovali za 
veľmi dobré riešenie pre lepšie 
informovanie turistov a obyvateľov 

mesta, preto som návrh podal aj na 
MsZ. Podotýkam, pri hlasovaní o 
tomto návrhu som sa vždy zdržal 
hlasovania.  V zákone o konflikte 
záujmov som nenašiel nič, čo by 
bránilo takémuto riešeniu. A tvr-
denie primátorky, že sa nehľadali 
iné priestory je zavádzajúce, lebo 
osobne primátorka mesta rokovala 
o presťahovaní KIC do priestorov 
knižnice už v rokoch 2008/2009 s 
vtedajšou riaditeľkou knižnice, ale 
neúspešne.
 Mnohí ste boli prekvapení polo-
pravdou, že na podporu KIC ide 
46000 € z rozpočtu mesta. Na pod-
poru činnosti MsBP ide podstatne 
viac a to 134000 € a to je v poriad-
ku? Alebo ideme zrušiť aj MsBP?
 Pripomínam, že hlavným 
cieľom sťahovania KIC mala byť 
vzájomná spolupráca medzi Mes-
tom a podnikateľmi. S manželkou 
sme urobili v prospech mesta ústu-
pok a držali sa štyroch základných 
cieľov pre budúce KIC: 1. Bezbari-
érovosť, 2. Nižšie náklady (oproti 
roku 2008), 3. Najstrategickejšie 
miesto, 4. Historické centrum bez 
neprispôsobivých občanov. Mrzí 
ma, že primátorka nechcela pocho-
piť výhody sťahovania KIC do 
priestorov Gemera a zároveň ďaku-
jem všetkým, ktorí verili a podpo-
rovali túto myšlienku.
 Vzhľadom k prieťahom v tom-
to konaní bohužiaľ odstupujeme 
od ponuky pre Mesto Kremnica, 
keďže rekonštrukčné práce na 
prestavbe Gemera už nestihne-
me realizovať do letnej sezóny, 
čo bola podmienka. V úvode som 
začal, „Kam kráčaš Kremnica?“. 
Čo myslíte, kam kráča pod vede-
ním primátorky Balážovej? 

7/2011

Martin Varhaňovský,
poslanec MsZ

 Trvám na tom, že pán posla-
nec Varhaňovský je v prípade 
prenájmu svojich priestorov v 
konflikte záujmov. Keby sme sa 
dohadovali o cene prenájmu, akú 
cenu by obhajoval? Čo najnižšiu 
– výhodnú pre mesto alebo čo naj-
vyššiu – výhodnú pre neho? V sú-
vislosti s dobou nájmu je pre mesto 
nevýhodné zaväzovať sa na dobu 
5 rokov, najmä preto, že nevieme, 
aké budú skutočné náklady na ener-
gie, a teda, ako bude fungovanie 
KIC zaťažovať mestské financie. 
Naopak, pre pána Varhaňovského 
je výhodné „mať istého nájomní-
ka“ na dobu minimálne 5 rokov. 
Ako by sme postupovali v prípade, 
že zistíme, že celkové náklady na 
chod KIC sú vyššie ako doteraz?
 Stále myslím na to, že my roz-
hodujeme o peniazoch, ktoré pat-

ria občanom nášho mesta a sme 
povinní používať ich ako starostli-
ví hospodári.
 Čo sa týka rozvoja nášho mesta, 
snažíme sa získať maximum peňa-
zí z európskych fondov (doteraz 
to bolo 5,167 mil. EUR), aby sme 
mohli zveľaďovať náš spoločný 
majetok, čo nám ukladá aj zákon 
o obecnom zriadení. Veď sme zre-
konštruovali I. základnú školu, 
obidve škôlky, zrekultivovali staré 
smetisko, momentálne obnovujeme 
Štefánikovo námestie a Mestské 
kultúrne stredisko. Za posledné 4 
roky sme na obnovu kultúrnych 
pamiatok získali viac ako 740 tis. 
EUR, ktorých čerpanie je plánované 
do konca tohto roka. Vediem mesto 
dobrým alebo zlým smerom? 

RNDr. Zuzana Balážová,
primátorka mesta

Mesto Kremnica začne od septembra zverejňovať svojich dlžníkov v 
Kremnických novinách a na webstránke mesta. Zverejnené budú právnic-
ké aj fyzické osoby s podlžnosťou vyššou ako 30€. Ak nemáte uhradené 
všetky svoje podlžnosti a chcete sa tejto publicite vyhnúť, uhraďte si svoje 
záväzky na mestskom úrade, kancelária č. 4, telefónne číslo: 6782 729. 
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	 V ostatných dvoch vydaniach sme na stránkach novín uverejnili polemiku štátnej a súkromnej základnej umeleckej školy. Na článok pedagó-
gov ZUŠ J. L. Bellu reagovalo vedenie súkromnej školy eMKlub, reakcia však vyvolala odozvu u riaditeľov ďalších školských inštitúcií na území 
mesta.  Problém sa riešil na Komisii rozvoja školstva a práce s mládežou, Mestská školská rada prijala k článku uznesenie, poslanci mestského 
zastupiteľstva toto uznesenie odsúhlasili a dvoch poslancov poverili návštevami v eMKlube. Čo je príčinou tak napätej situácie?

 Prvý problém, ktorý riaditelia 
pomenovali, je segregácia – teda 
oddelené vzdelávanie. Peter Kli-
mek, riaditeľ Spojenej školy inter-
nátnej hovorí: „Absolventi rómskej 
školy nebudú žiť na nejakom ost-
rove, nebudú mať vytvorený vlast-
ný štát, vlastnú samosprávu. Oni 
musia žiť a vzdelávať sa v prítom-
nosti majority, len vtedy  ich bude 
majorita akceptovať. Nevidím v 
tom problém a dôvod vytvárania 
alternatívy. Naša škola ide cestou 
integrácie, rómska škola cestou 
segregácie. Toto nie je cesta! Pán 
Hero sa mýli – vyberať deti a izo-
lovať ich od majoritnej spoločnosti 
je nebezpečné.“ 
 Ďalším problémom je čud-
ná diagnostika detí, ktoré školy 
eMKlubu navštevujú. „Tá škola 
nemá kompetencie, aby vzdelávala 
mentálne retardované deti, napriek 
tomu ju navštevujú aj také. Vedenie 
eMKLubu sa bráni tomu, aby dia-
gnostiku ich detí robilo Kremnic-
ké integračné centrum. Riaditeľka 
centra, pani Schmidtová, je pritom 
erudovaná odborníčka, prednáša 
na vysokej škole. Majú obavy že 
by povedala pravdu? Prečo?“ pýta 
sa Peter Klimek.
 Jeho slová potvrdzuje aj Mar-
gita Schmidtová, riaditeľka  Sú-
kromného centra špeciálno-peda-
gogickeho poradenstva v Kremnici.  
„Na začiatku sme pre nich robili 
vyšetrenia, ale u nás dodržiavame 
všetky presne stanovené diagnos-
tické kritériá. Po pokusoch o nátlak, 
kedy nás žiadali, aby sme zmenili 
rozhodnutie, čo som ja aj moji pra-
covníci odmietli, k nám prestali 
chodiť. Sprostredkovane viem, že 
deti nenechávajú diagnostikovať 
ani v Žiari, ani vo Zvolene. Asi 
hľadajú také zariadenie, ktoré dia-
gnostiku urobí tak, ako si želajú.“ 
Potvrdila aj nesprávne zaradenie 
detí v škole: „Za ostatný rok sme 
diagnostikovali na žiadosť rodičov 
dve deti z eMKlubu, z nich jedno 
bolo mentálne postihnuté, druhé 
dieťa bolo v norme. Po veľkých 
štrapáciách nakoniec obe deti v 
škole ostali. Rodičov sme o výsled-
koch diagnostiky informovali, viac 
urobiť nemôžeme. Zodpovednosť 
je na rodičoch.“ 
 S nesprávnym zaraďovaním 
detí do učebného procesu súvisí aj 
nízka úroveň vzdelávania. Svoju 
skúsenosť má riaditeľka ZUŠ J. L. 
Bellu v Kremnici Elena Hašková. 
Vyučujúca speváckeho oddelenia 
ZUŠ J. L. Bellu pripravovala na 
konzervatórium žiačku základnej 
umeleckej školy eMKlubu, ktorá 
prišla do školy so samými jed-
notkami, nepoznala však noty a 
nevedela hrať na klavíri, ktorý bol 
dovtedy jej hlavným vyučovacím 
predmetom. „ZUŠ je podľa zákona 
školou, ktorá poskytuje základné 
umelecké vzdelanie. V eMKlube 

sa však nevyučuje napríklad ani 
hudobná náuka a ďalšie základné 
predmety, ktoré by sa na ZUŠ vyu-
čovať mali podľa učebného plánu.“
 Svoju skúsenosť pridáva aj Peter 
Klimek: „Nám sa stal jeden prípad, 
kedy žiačka mala problém skon-
čiť deviaty ročník našej špeciálnej 
školy  po tom, čo bola preradená 
z bývalého Gándiho Gymnázia...“ 
Argument, že v eMklube na rozdiel 
od ZUŠ J. L. Bellu nemusia žiaci 
platiť školné podľa Eleny Haškovej 
neobstojí. „ Všetky kremnické ško-
ly majú sociálny program. Rodine, 
ktorá nemá finančné prostriedky, 
môžeme znížiť alebo úplne odpus-
tiť školné. K nám chodia aj deti z 
detského domova a majú úľavu. 
Deti z eMKlubu by mohli študo-
vať u nás, ale samozrejme, určite 
by neprešlo talentovými skúška-
mi všetkých 204 žiakov ZUŠky 
eMKlubu. ZUŠ je výberová škola, 
štatisticky je zaškolených len 30 až 
50% populácie žiakov základných 
škôl. Keď eMKlub má v ZŠ 100 
žiakov a v ZUŠ 204 žiakov, musí 
tam byť 100%-ná zaškolenosť žia-
kov ZŠ v ZUŠ plus všetci žiaci 
gymnázia. To už nie je výber.  Je 
to donútené. A pravdepodobne sú 
tí žiaci aj na viacerých odboroch.“ 
Sťažuje sa Hašková. „Robia zlé 
meno základným umeleckým ško-
lám“. 
 O talente sa u detí na prijímacích 
skúškach na ZUŠ hovoriť nedá. Sú 
to len dispozície, ktoré je potreb-
né rozvíjať. Všetky deti by mali 
pred nástupom do 1. ročníka ZUŠ 
prejsť talentovými skúškami. Tu sa 
môžu prejaviť dispozície, ktoré je 
potrebné rozvíjať. Tieto prerastajú 
do skutočného talentu nie u každé-
ho a hlavne po niekoľkých rokoch 
mravenčej práce. Ak sa pracovníci 
eMKLubu chcú venovať svojim 
žiakom individuálnou formou, 
prečo to nerobia krúžkovou čin-
nosťou? Prečo to musí byť ZUŠ, 
ktorej nároky zvláda len malé per-
cento ich žiakov?
 Elenu Haškovú okrem spomí-
naného ešte pobúrilo tvrdenie Jána 
Hera, že ZUŠ J. L. Bellu podporilo 
projekt  SZUŠ v Poľsku. „Ako ria-
diteľka školy by snáď o tom mala 
niečo vedieť, odkiaľ to Ing. Hero 
berie? A taktiež protestujem proti 
vyjadreniu Ing. Hera, že nie všetci 
pedagógovia ZUŠ J. L. Bellu súhla-
sili s článkom v KN 5/2011, keď 
nikto z pedagógov sa na pracovnej 
porade, kde materiál schvaľovali, 
nevyjadril negatívne.“
 Alfréd Haško, riaditeľ Centra 
voľného času Cvrček, pochybu-
je aj o tom, či žiaci z iných kútov 
Slovenska vôbec môžu navštevo-
vať školu v inom regióne: „Nar-
iadenie vlády hovorí o tom, že 
žiakom ZUŠ a CVČ môžu byť 
len účastníci, ktorí majú trvalý 
pobyt v okrese, alebo v okolitých 

okresoch.  Napr. deti z Bardejova 
nemôžu byť evidované v ZUŠ resp. 
CVČ v Kremnici. Minulý rok sme 
na takto umelo navyšované počty 
doplatili všetci, keďže Vláda SR 
nám znížila koeficienty na výpočet 
štátnej dotácie z 3.6 na 1.1. A ten-
to rok nás musí mesto dotovať  zo 
svojich zdrojov. Aj k nám chodia 
deti z iných lokalít Slovenska, ale 
momentálne žijú  v DD Mauricius 
a to je rozdiel. A v rámci integrácie  
sa zúčastňujú našich aktivít všetky 
deti, bez rozdielu  etnika.“
 Najväčším problémom je však 
financovanie, ktoré zmenou záko-
na na konci roka 2010, podľa mest-
skej školskej rady, znevýhodnilo 
kremnické školy na úkor eMKlu-
bu. Zmenil sa totiž spôsob finan-
covanie školských zariadení - teda 
v prípade eMKlubu: materskej 
školy, základnej umeleckej školy, 
centra voľného času, školského 
internátu a dvoch jedální. Na tie-
to zariadenia musí mesto prispie-
vať zo svojich podielových daní. 
„Tým pádom školstvo, ktoré je v 
zriaďovateľskej pôsobnosti mesta 
ide do úpadku, lebo nemá dosta-
tok finančných prostriedkov. Ak sa 
do problémov dostane CVČ alebo 
ZUŠ, bude mať mesto peniaze na 
dofinancovanie? A to sú tie penia-
ze, ktoré museli dať súkromnej 
škole.“ hovorí Alfréd Haško. „Oni 
školné nevyberajú, financuje ich 
Európska únia, vláda, sponzori... 
My keby sme nevyberali školné 
máme možno päťsto detí v centre 
voľného času. Školné však vyberať 
musíme a kvôli eMKlubu ho musí-
me na budúci rok aj zvyšovať“. 
Elena Hašková dopĺňa: „Keď sa do 
problémov dostane mestská škola 
a mesto naozaj nebude mať finan-
cie na jej záchranu, bude ju musieť 
zrušiť. eMKlub ale mesto zrušiť 
nemôže.“
 Budúcnosti sa obáva aj Peter 
Klimek. Priestory, ktoré v súčas-
nosti využíva rómske gymnázium 
Z. J. Mallu totiž patria Banskobyst-
rickému samosprávnemu kraju. O 
tieto priestory sa bude uchádzať 
Spojená škola, ktorá participuje na 
projekte pre autistické deti. „Pýtam 
sa, čo bude mať prioritu? Rómovia 
z východného Slovenska, ktorým 
sa tu v Kremnici dáva príležitosť, 
alebo postihnuté deti z regiónu, kto-
ré potrebujú adekvátnu špeciálno-
pedagogickú pomoc a servis? Má 
mesto náhradné priestory pre róm-
ske gymnázium?“ 
 Riaditelia sa zhodujú aj na tom, 
že eMKlub v čase jeho vzniku pri-
vítali ako dobré riešenie, dnes však 
tento projekt vidia inak. Alfréd 
Haško bol v čase vzniku eMKlubu 
mestským poslancom: „Privítali 
sme to a odsúhlasili. Ale potom 
sa to začalo nabaľovať, vznikla 
materská škola, centrum voľné-
ho času, základná umelecká ško-

la, základná škola, gymnázium a 
možno vznikne aj vysoká škola. 
eMKlub má pravdepodobne úmy-
sel spraviť z Kremnice mesto róm-
skej vzdelanosti. Je to síce šľachet-
ný úmysel, ale mali by potom aj 
zabezpečiť absolventov tak, aby 
sa z nich nestávali bezdomovci, 
ktorí ostávajú v Kremnici, čo sa už 
realizuje.“ Peter Klimek dopĺňa: 
„Máme v Kremnici iné problémy, 
aby sme budovali na úkor mesta 
nejaké centrum. A nároky sa budú 
zvyšovať. Možno by to bolo dobré 
vo veľkom meste, kde by to nebolo 
tak vypuklé, ale presýtenosť róm-
skeho etnika v Kremnici začína 
byť evidentná. Nezdá sa mi veľmi 
šťastné urobiť veľké vzdelávacie 
centrum, ktoré bude niekomu niečo 
dokazovať, akými trendmi by sme 
sa mali uberať, v meste s päťtisíc 
obyvateľmi. Navyše Kremnica je 
mestom s dlhou a bohatou tradíci-
ou špeciálneho školstva.“ 
 Peter Plankenbűchler, riaditeľ  
ZŠ na Angyalovej ulici, reaguje 
na otázku eMKlubu, či sú na pôde 
mesta inštitúcie verejné či neve-
rejné, ktoré môžu deklarovať, že 
cielene uplatňujú neporušovanie 
práv dieťaťa spomínanej skupiny 
a napomáhajú k ich napĺňaniu. Je 
presvedčený, že je tomu tak vo 
všetkých štátnych školách a škol-
ských zariadeniach v meste, ktoré 
dôsledne dodržiavajú práva všet-
kých detí a teda aj práva detí, kto-
ré sú cieľovou skupinou súkrom-
ných škôl a školských zariadení 
v zriaďovateľskej pôsobnosti 
eMKlubu. „To, že sa im to darí 
potvrdzuje skutočnosť, že súčasní 
žiaci, ktorí patria do tejto skupi-
ny, úspešne zvládajú vzdelávanie 
a neopakujú ročník. Sú súčasťou 
triednych kolektívov, z ktorých 
ich nikto nevylučuje, nespôsobuje 
im žiadne problémy z dôvodu ich 
pôvodu. Títo žiaci sú pripravení 

pokračovať v štúdiu na stredných 
školách“, hovorí Peter Planken-
bűchler. „V máji tohto roku prestú-
pil zo súkromnej školy do našej 
školy žiak 6.ročníka, ktorý svojim 
nevhodným správaním, nedosta-
točnými hygienickými návykmi 
spôsoboval problémy v triednom 
kolektíve do takej miery, že rodi-
čia už po troch dňoch jeho pobytu 
v škole zvolali mimoriadne rodi-
čovské združenie.“ Vedenie školy 
spolu s rodičmi riešili situáciu  so 
zákonným zástupcom žiaka. Žiak 
na predchádzajúcej škole dosaho-
val priemerný prospech, no jeho 
vedomosti nezodpovedajú týmto 
výsledkom. Na návrh ich základ-
nej školy bol vyšetrený v Súkrom-
nom centre špeciálno-pedagogic-
kého poradenstva v Kremnici a na 
základe výsledkov vyšetrenia bolo 
doporučené preradiť ho do špeciál-
nej školy. 
 Tento príklad je podľa Planken-
bűchlera námetom na zamyslenie, 
či je v školách a školských zaria-
deniach zriadených eMKlubom 
v Kremnici poskytovaná úroveň 
vzdelávania porovnateľná s tou, 
ktorú poskytujú štátne školy a 
školské zariadenia. Tiež si kladie 
otázku, či v konečnom dôsledku 
vyčleňovanie detí z málo podnet-
ného prostredia z kolektívu ostat-
ných žiakov týmto deťom pri zara-
dení do bežného života po skonče-
ní vzdelávania skutočne pomôže, 
alebo im sťaží uplatnenie v spoloč-
nosti.
 Riaditelia iniciovali kontrolu 
školy ktorú odsúhlasilo mestské 
zastupiteľstvo. Tvrdia, že štátne 
školy sú pod veľmi prísnym drob-
nohľadom, či už po ekonomickej 
alebo pedagogickej stránke. Žiada-
jú, aby sa rovnako zodpovedala  aj 
súkromná škola.

PaedDr. Peter Klimek, riaditeľ Spojenej školy internátnej v Kremnici
foto: Silver Jurtinus
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l Na júnovom mestskom zastu-
piteľstve poslanci prijali uznese-
nia týkajúce sa eMKlubu. Ako to 
vnímate?
 Nás mrzí najmä to, že sa to deje 
bez dialógu, na základe článku v 
novinách. Len sme cítili potre-
bu reagovať na článok, v ktorom 
bola spomínaná naša škola a nie 
sme si vedomí žiadnych neprávd 
a zavádzania, o ktorých sa píše v 
uznesení. Neútočili sme, ani sme 
neobviňovali, iba sme kládli otáz-
ky. Žiadali sme primátorku mesta 
a poslancov o stiahnutie návrhu 
uznesenia, nakoľko si nie sme 
vedomí vznesených obvinení, 
ktoré nám neboli vysvetlené a ani 
sme neboli prizvaní  na ne reago-
vať. Musím povedať, že ešte keď 
som bol poslanec, niekoľkokrát 
som apeloval aj na zastupiteľst-
vách, aby sme boli ako zástupco-
via eMKlubu pozvaní do komisií, 
finančnej, školskej, aby sme mohli 
prezentovať náš projekt, aby sme 
komunikovali odborne. Neboli 
sme prizvaní.    
 Začiatkom júna sme organi-
zovali konferenciu v Kremnici s 
názvom „Práva dieťaťa v inkluzív-
nom vzdelávaní,“ zúčastnili sa jej 
odborníci z ministerstva školstva, 
ministerstva práce, sociálnych vecí 
a rodiny, úradu splnomocnenca 
vlády pre rómske komunity, úradu 
podpredsedu vlády pre ľudské prá-
va a národnostné menšiny, minis-
terstva dopravy, výstavby a regio-
nálneho rozvoja. Cieľom seminára 
bolo poukázanie na dôležitosť 
vzdelávania rómskych žiakov, 
vytvoriť im podmienky pre inklu-
zívne vzdelávanie s tým záme-
rom, aby dosiahli stredoškolské 
vzdelanie a následne sa uplatnili 
na trhu práce  – čo je ekonomic-
ká návratnosť pre spoločnosť ako 
takú. Kremnickí poslanci, členovia 
komisií, primátorka, vedúca odboru 
školstva, kultúry a športu, riadite-
lia základných a špeciálnych škôl, 
riaditeľky centier špeciálno-peda-
gogického poradenstva v Kremnici 
boli pozvaní a mali možnosť obo-
známiť sa s týmto projektom.  
  Otvorili sme sa na odbornej 
úrovni a očakávali sme odborný 
prístup v diskusii k projektu. Na 
konferencii sa však z Kremnice 
zúčastnil iba riaditeľ ZŠ na Križko-
vej ulici. Považujeme preto uznese-
nie školskej komisie za neodborné, 
nakoľko jej členovia nie sú obozná-
mení s našim projektom. Na konfe-
rencii sme pritom boli uvedení ako 
príklad dobrej praxe na Slovensku. 
Bola tam príležitosť pre poslancov, 
členov komisií, počuť priamo, byť 
na tomto odbornom podujatí, kde 
mohli sami konfrontovať nás, ako 
zástupcov projektu, za účasti jed-
nak odborníkov zo štátnych inšti-
túcií, ako aj mimovládnych inštitú-
cií. Mohli sme si tieto problémy na 
odbornej úrovni vydiskutovať.  
 Nepovažujeme za šťastné rieše-
nie diskutovať pred verejnosťou 
bez predchádzajúceho rokovania 
za spoločným stolom dotknu-
tých strán. V každej občianskej 
spoločnosti niekedy dochádza ku 
konfliktu záujmov, cieľov a záme-
rov, ale vždy treba nájsť spoločnú 

platformu na diskusiu.

l Poslanci sa uzniesli na tom, že 
eMKlub sa vydal cestou segre-
gácie. 
Hovoriť o segregácii sa nedá v 
novinovom článku. Toto je v súčas-
nosti veľká téma, ktorú riešime už 
20 rokov aj na odbornej aj med-
zinárodnej úrovni a momentálne 
sme v záujme odbornej verejnosti, 
aj zahraničnej, na pôde UNESCO, 
Rady Európy, Európskej únie, vlá-
dy,  na rôznych ministerstvách a 
mimovládnych organizácií. Odbor-
níci považujú projekt eMKLubu 
za pozitívny príklad komplexného 
prístupu riešenia situácie rodín zo 
sociálne znevýhodneného prostre-
dia a marginalizovaných rómskych 
komunít a budovaní ľudských 
kapacít. Je to odborný problém, 
takže aj segregáciu by sme rad-
šej nechali na odborný dialóg. 
Súkromnú ZŠ, ZUŠ a aj Súkrom-
né gymnázium navštevujú  rómski 
žiaci, ale aj slovenskí žiaci. Školy 
sú otvorené všetkým deťom.

l Členovia mestskej školskej 
rady sa zhodli, že vaše školské 
zariadenia nemajú dostatočnú 
úroveň vzdelávania.   
To je paušalizovanie. Členovia 
MŠR neboli nikdy v našej škole, 
nepoznajú náš vzdelávací program, 
neboli sa pozrieť na absolvents-
kom koncerte, nedá sa hovoriť o 
úrovni alebo kvalite len na zákla-
de pohľadu z vonku, z postojov a 
diskusii na ulici.  Autori Národné-
ho programu vzdelávania do roku 
2015 „Milénium“ vyzývajú, že 
kvalitu školy nemáme hodnotiť len 
na základe absolútnych výkonov, 
ale aj na základe toho, ako sa škole 
podarilo posunúť žiakov z nižších 
výkonov na vyššie výkony, napr. 
zo štvorkárov  na trojkárov a pod. 
My sa nepovažujeme za kvalitnej-
šiu školu v Kremnici, my sme sa 
zamerali na deti, ktoré majú pre-
kážky, ktoré im bránia v tom, aby 
sa dostali ku kvalitnému vzdelá-
vaniu. Prekážky majú vo vlastnom 
prostredí, v rodine,  v následkoch  
spôsobených chudobou, v spoloč-
nosti. Spomínaná žiačka, ktorá 
nepozná noty, pochádza zo sociálne 
znevýhodneného  prostredia, pred 
dvoma rokmi vyhrala okresné kolo 
v speváckej súťaži „Slávik Sloven-
ska“ a postúpila do krajského kola. 
A nakoniec bola vylúčená zo štát-
nej ZUŠ pre vymeškané hodiny a 
neplatenie školného.  Čo je kvalita 
vzdelávania? To sú parametre, kto-
ré posudzuje štátna školská inšpek-
cia, ktorá už kontrolovala  v krátkej 
existencii škôl a školských zaria-
dení eMKLubu každé z nich. My 
sa pozeráme na dieťa  a hľadanie 
možnosti jeho rozvoja a uplatnenie 
sa v spoločnosti. 
 
l Riaditeľ spojenej školy a ria-
diteľka DICka však tvrdia, že 
vzdelávate aj mentálne retardo-
vané deti bez adekvátnej kompe-
tencie. 
Nie je pravda, že vzdelávame men-
tálne postihnutých žiakov. Je to 
opäť príliš odborná téma. V tomto 
sme súčasťou odbornej verejnosti, 

ktorá konštatuje a verejne diskutu-
je, že mnohé centrá pedagogicko-
psychologickej prevencie a pora-
denstva (CPPPP) a v súčasnosti 
najmä centrá špeciáno-pedago-
gicko poradenstva pri diagnostike 
detí  zo sociálne znevýhodneného 
prostredia a marginalizovaných 
rómskych komunít často nerozli-
šujú mentálnu a sociálnu retardá-
ciu.
 Tvrdíme, že mnohé rómske 
deti boli zle zdiagnostikované 
a tým „stigmatizované“ na celý 
život. To potvrdil a aj sa snažil 
riešiť tento problém projekt 
Ministerstva školstva SR rie-
šený prostredníctvom projektu 
PHARE „Reintegrácia žiakov 
zo špeciálnej základnej školy do 
štandardnej základnej školy“. 
Projekt bol zameraný na vývoj 
nových diagnostických metód a 
nástrojov určených na objektív-
nejšie posúdenie rómskych detí 
v prvých ročníkoch špeciálnych 
základných škôl a detí, ktoré v 
danom roku mali byť zaškolené, 
v úrovni ich školskej spôsobilos-
ti. Výstupmi z tohto projektu sú 
novo vyvinuté testové batérie. 
Zároveň sú predbežnými norma-
mi na posudzovanie výkonu detí 
v prvých ročníkoch špeciálnych 
základných škôl z hľadiska ich 
možnej reintegrácie do štandard-
nej základnej školy.
 
l Podľa akých kritérií teda 
nechávate testovať svojich žia-
kov?
Kremnické bývalé Súkromné 
DICko, dnes Súkromné centrum 
špeciálno-pedagogického pora-
denstva, dávalo odporúčania do 
špeciálnej školy, pretože rómske 
deti zo sociálne znevýhodneného 
prostredia diagnostikovalo bez 
rozlišovania mentálnej a sociálnej 
retardácie. Z našej strany nebol 
vyvíjaný žiaden nátlak o zmenu 
rozhodnutí, len sme riaditeľku 

bývalého Súkromného DIC pani 
Schmidtovú požiadali o odbornú 
konzultáciu, keď sme mali výhra-
dy k odbornému stanovisku jej 
zamestnanca, čo je bežný štandard. 
Keď sme zistili, že psychologič-
ka používa staré batérie testov a 
nič nevedela o existencii nových 
batérií testov Ministerstva škol-
stva vyvinutých v rámci projektov 
PHARE. Ani sme nemohli hovoriť 
a odborne konzultovať o pridanej 
hodnote nových testov, slobodne 
sme sa rozhodli rozviazať dohodu 
o spolupráci so Súkromným DIC 
v Kremnici a začali spolupracovať 
s CPPPP, ktoré používa rozmanité 
batérie testov ako nástroje posúde-
nia stavu dieťaťa pre ďalšiu prácu 
na rozvoji dieťaťa bez unáhleného 
posielania detí do špeciálnej ško-
ly. V zmysle školského zákona sú 
žiaci so sociálne znevýhodneného 
prostredia žiakmi zo špeciálny-
mi vzdelávacími potrebami, ale 
nemusia patriť do špeciálnej školy, 
ak nemajú zdravotný postih.

l Riaditeľka Hašková tvrdí, 
že ZUŠ je výberová škola, ZUŠ 
eMKLubu  však vzdelávajú 
všetky deti, ktoré navštevujú 
vašu ZŠ.
Takmer všetky deti. Všetky, ale 
prešli talentovými skúškami pred 
komisiou, ktorá posudzovala ich 
talent a predpoklady. Našim cieľom 
je tento talent každého dieťaťa roz-
víjať.

l V čom spočíva inkluzívne 
vzdelávanie?
Inkluzívne vzdelávanie je hľadanie 
ciest pre odstránenie bariér, pre-
kážok, ktoré má dieťa ku kvalitné-
mu vzdelávaniu. Cieľom projektu 
je vyhľadať prekážky dieťaťa, 
pomôcť mu ich prekonať a uplat-
niť sa na trhu práce. Príklad: pra-
cujeme aj s mládežou po odchode 
z detských domovov, ktorá má 
ukončené špeciálne školy, na kto-

rých sa nemuseli veľa učiť a boli 
jednotkári. Teraz sme vytvorili 14 
pracovných miest a keď sme niek-
torých z týchto ľudí chceli zaradiť 
do funkcií asistentov, nemohli im 
byť pridelené finančné prostriedky 
z úradu práce, pretože nespĺňali 
kvalifikačné triedy. Snažíme sa 
preto odstrániť bariéry, ktoré im 
bránia uplatniť sa v spoločnosti a 
byť spoločensky prínosní. Robí-
me to od detstva po dospelosť. 
Dovzdelávame žiakov bez vzdela-
nia, ktorí boli nesprávne diagnosti-
kovaní, bez základnej školy, alebo 
so špeciálnou školou, študujú v 
učebných odboroch a aj na matu-
ritných odboroch. Našim cieľom je 
vytvoriť hodnotný ľudský potenci-
ál pre túto spoločnosť, aby každý 
konkrétny človek bol ekonomicky 
sebestačný. 

l Koľko žiakov (resp. klientov) 
má eMKlub v súčasnosti, v akom 
sú vekovom rozmedzí a koľko z 
nich pochádza z tohto regiónu?
Aj tu je potrebné zachovať 
objektívny prístup. Školy, ktoré 
poskytujú sociálne a vzdelávacie 
služby vo verejnom sektore, teda 
Detský domov Maurícius, Spojená 
škola internátna, Špeciálna základ-
ná škola internátna pre sluchovo 
postihnutých, Stredná odborná 
škola pre sluchovo postihnutých, 
Základná škola pri psychiatrickej 
nemocnici, to sú všetko potenciál-
ni klienti, ktorých občania Krem-
nice môžu zamieňať za žiakov 
školy v zriaďovateľskej pôsob-
nosti eMKlubu, nakoľko sa pohy-
bujú po meste a môže dôjsť k ich 
zámene. Žiaci súkromnej spojenej 
školy sú z Kremnice a okolia. Žia-
ci Súkromného gymnázia sú tiež 
z Kremnice a okolia, zo Sloven-
ka sú na internáte, počas týždňa 
majú štúdium, dvakrát za mesiac 
sú doma a nemajú voľný pohyb 
po meste, na rozdiel od niektorých 
hore uvedených inštitúcií.
 

foto: eMKLub
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 Koniec školského roka 
znamená pre každú školskú 
inštitúciu istú rekapituláciu 
toho, čo všetko sa v rámci 
edukačného procesu udialo, 
čím bolo toto obdobie výni-
močné, čo sa z toho, čo sme si 
naplánovali podarilo a čo nie. 
ZUŠ J. L. Bellu zaznamena-
la v spomínanom školskom 
roku veľké úspechy v repre-
zentačnej činnosti (súťaže, 
festivaly a verejné vystúpe-
nia), ktorá je súčasťou eduká-
cie a veľkou spätnou väzbou 
pre pedagógov i vedenie školy.

l  Literárno-dramatický odbor 
začal svoju súťažnú činnosť už v 
prvom polroku tohto školského 
roka a hneď veľmi úspešne. Na 14. 
ročníku celoslovenskej súťaže v 
umeleckom prednese pôvodnej slo-
venskej prózy pod názvom Timra-
vina studnička, získal Peter Lupták 
cenu Matice Slovenskej. V decemb-
ri 2010 sa divadelný súbor Zrkadlo 
zúčastnil na medzinárodnom diva-
delnom festivale v Rumunskom 
meste Iasi, kde nás medzinárodná 
porota vybrala na základe DVD 
nahrávky ako jediný súbor základ-
nej školy. Všetci zúčastnení boli 
z konzervatórií a vysokých ume-
leckých škôl. Inscenácia Zuzanka 
mala na festivale veľký úspech, o 
čom svedčia aj recenzie v publi-
kácii z tohto festivalu. Doslova sa 
tam píše, že mladé herečky DDS 
Zrkadlo vytvorili neopakovateľnú 
atmosféru a svojim výkonom neza-
ostali, ba naopak predčili niekto-
rých „profesionálov“.
 Postupová súťažná prehliadka 
Rozprávkové javisko bola pre náš 
divadelný súbor Zrkadlo veľmi 
úspešná. V Žarnovici dostali čle-
novia tohto súboru nomináciu na 
krajské kolo s hrou Všetci sú bláz-
ni, len ja som opica, ktorým bola 
Sládkovičova Radvaň, kde získali 
1. miesto a postup na celonárod-
né kolo na Zlatú priadku do Šale 
a divadielko poézie s hrou Sestrič-
ka postúpilo až na Hviezdoslavov 
Kubín (prehliadka sa konala 24.6.) 
a na základe DVD nahrávky bola 
táto inscenácia vybratá na med-
zinárodný divadelný festival do 
Suwalki v Poľsku, kde sme boli 
omylom zaradení do kategórie 
vekovo starších súborov a i napriek 
tomuto handicapu sme sa umiest-
nili na výbornom 2. mieste.
 V literárno-dramatickom odbo-
re pracuje aj divadelný súbor 
zložený zo starších žiakov v štúdiu 
pre dospelých pod názvom ČI-
PR-CHA. Ich inscenácia „Ja som 
Malkáč“ vyhrala v regionálnej 
prehliadke amatérskych divadiel v 
Novej Bani a postúpila na krajskú 
prehliadku – Zochovu divadelnú 
Revúcu, kde získali Čestné uzna-
nie a vyučujúci Peter Luptovský 
dostal cenu za dramatizáciu hry. 
Andrea Cepláková svojim vnútor-
ným monológom získala 1. miesto 
a postúpila do celonárodného kola.
 V máji sa koná celoslovenská 
súťaž ZUŠ pod názvom „Pred-
nášam teda som“, ktorej organizá-
torom je naša škola. Tohtoročný 5. 

Foto zo súťaže Prednášam, teda som ... z mája 2011.
Ďakujeme všetkým, ktorí nám pri organizácii tejto súťaže pomohli: Múzeu mincí a medailí, firme Grotto a.s., jedálni pri 
ZŠ Angyalova, CVČ Cvrček,  internátu pri ZŠ pre sluchovo postihnutých Viliama Gaňu a mestu Kremnica.

ročník hostil 92 recitátorov a spolu 
s pedagógmi a porotou Kremnicu 
navštívilo 120 hostí. Stretnutie v 
Kremnici bolo veľmi tvorivé aj 
vďaka 2 hlavným porotcom Mgr. 
Jaroslave Čajkovej a Mgr. Miro-
slavovi Dachovi z VŠMU, ktorí 
boli pri analýze výkonov veľmi 
podrobní a inšpiratívni pre ďalšie 
pokračovanie v tomto krásnom 
umení každého recitátora. Teší 
nás záujem literárno-dramatických 
odborov ZUŠ z celého Slovenska o 
túto súťaž, ktorá nie je len súťažou 
v prednese poézie a prózy, ale ako 
jediná súťaž na Slovensku sa venu-
je aj vnútornému monológu a expe-
rimentálnemu prednesu, ktoré sú u 
žiakov a pedagógov čoraz obľúbe-
nejšie a divácky veľmi príťažlivé. 
Na tejto súťaži sa predstavili aj žia-
ci našej školy s výbornými výsled-
kami. V experimentálnom predne-
se získali špeciálnu cenu poroty 
Michal Vrška, Peter Černický a 
Henrich Pittner. V prednese prózy 
získala Hana Bodáková bronzové 
pásmo a Andrea Cepláková v kate-
górii vnútorný monológ zlaté pás-
mo. 
 Naši divadelníci pracujú nielen 
na naštudovaní divadelných hier 
a umeleckom prednese, ale aj na 
tvorbe krátkych filmov, s ktorými 
sa zúčastnili krajskej súťaže Cinea-
ma 2011, kde  za film – experiment 
Zuzanka získali 3. miesto a za 
videoklip Slnko 1. miesto. Kvalitu 
videoklipu Slnko ocenila aj porota 
na celonárodnom kole tejto súťaže 
a udelila mu 1. miesto.

l Tanečný odbor,
ktorý vedie pani učiteľka Ivana 
Janovičová, bol na súťažiach tiež 
veľmi  úspešný. Postupová súťaž 
Deň tanca v Žarnovici znamenala 
pre tanečný súbor  Enlin I.  bron-
zové pásmo, Enlin II. strieborné a 
bronzové pásmo a v kategórii malé 
choreografie pre sólistku Karin 
Vozárovú zlaté pásmo s postupom 
na krajskú súťaž, ktorú opäť vyhra-
la a na celonárodnom kole Senická 
dúha skončila na 2. mieste. Karin 
Vozárová úspešne splnila všetky 
požiadavky na talentových skúš-
kach na tanečnom Konzervatóriu 
J. L. Bellu v Banskej Bystrici.
 Celoslovenská tanečná súťaž v 
Bojniciach patrila v úspechu ďalšej 
sólistke našej školy Beáte Palíkovej,  
ktorá sa umiestnila na 3. mieste.

l Výtvarný odbor
Žiaci výtvarného odboru poslali 
svoje práce na 3 významné celo-
slovenské súťaže, k dnešnému dňu 
je vyhodnotená jedna z nich. Má 
názov Výtvarno-hudobné nálady a 
organizovala ju Pink Harmony vo 
Zvolene.  Barbora Sekajová a Mar-
tina Mališová získali 1. miesto, Igor 
Hovorič, Zuzana Makovníková 
a Lenka Kráľová 2. miesto, Irena 
Štroffeková a Lucia Makovníková 
3. miesto. Okrem toho náš výtvar-
ný odbor pod vedením Bc. Márie 
Janštovej, zorganizoval výstavu  
Dychové  nástroje v Okresnej kniž-
nici J. Kollára a výstavu absolvent-
ských prác v Kultúrnom a infor-
mačnom centre.

l Hudobný odbor 
Žiaci hudobného odboru sa zúčast-
nili mnohých súťaží, ktoré boli 
venované jednotlivým hudobným 
nástrojom, spomeniem predovšet-
kým tie, kde boli naši žiaci oce-
není. Pamätný list so stretnutia 
mladých huslistov pod vedením 
Stanislava Muchu si z Bojníc pri-
niesla Sandra Valentová a Viktória 
Hašková. Medzi najväčšie úspechy  
tohto odboru patria dve  1. mies-
ta v celoslovenskej súťaži vlastnej 
tvorby – Talent Revúca Alexandre 
Volentierovej, ktoré získala za kla-
vírnu skladbu Pre bračeka a komor-
nú skladbu pre dve priečne flauty a 
altovú flautu s názvom La Machia-
to. Na tejto istej súťaži sme mali aj 
ďalší úspech skladbou Čas, ktorej 
autorkou aj gitarovou interprétkou 
je Lenka Kráľová a patrí jej krásne 
2. miesto.
 V hudobnom  odbore organi-

zuje naša škola 2 celoslovenské 
súťaže. O Husľovej súťaži Rudolfa 
Országa sme už v KN písali. Tou 
druhou súťažou je Kremnické Laso 
– súťaž pesničkárov, tanečných 
skupín a sólistov  modernej piesne. 
Tohto roku získala na tejto súťaži 
1. miesto v kategórii do 12 rokov 
– sólový spev Karolína Uhlárová.  
Speváci sa zúčastnili aj regionálnej 
súťaže v sólovom speve v Novej 
Bani, kde sa  Sandra Valentová 
a Natália Blahyjová umiestnili v 
striebornom pásme.
Z regionálnej  akordeónovej súťaže 
doniesli naši žiaci tiež pekné 
umiestnenia. Martin Čilík  získal 
2. miesto, Štefan Oravec 1. mies-
to a akordeónové trio v zložení 
M. Čilík, Š. Oravec a E. Blahyj 3. 
miesto. 
 Za veľký úspech pre hudobný 
odbor považujeme 3. miesto na 
celoslovenskej súťaži v Košiciach, 

PaedDr. Elena Hašková,
 riaditeľka ZUŠ J. L. Bellu v Kremnici

Zošity, knihy, žiaci ... - škola!
Zazvonil zvonček. Oddych volá!
Za zaslúžené roky práce učiteľa,
keď cez srdcia Vám prešlo detí 
veľa.
Každému lásku ste vštepili 
a umeniu života ich učili.
Láskavou rukou viedli ste i nás,
aj keď to bolo ťažké mnoho ráz. 
Všetko, čo pre nás ste urobili
hlboko do sŕdc sme si vryli.
Každý deň, verte, keď otvorí sa 
brána starej školy,
budeme na vás myslieť,

Poďakovanie

ktoré si vyhrali členovia jazzovej 
skupiny MĽASK, jej členmi sú: 
Katarína Bahnová, Martina Búcha-
lová, Juraj Kirka a Marián Miškóci. 
Vedúcou skupiny je Mgr. Eva Kol-
lárová. Gitaristka Mária Morová s 
úspechom absolvovala prijímacie 
skúšky na Konzervatórium J. L. 
Bellu v Banskej Bystrici.
 Všetkým pedagógom a žiakom, 
ktorí reprezentujú takýmto spôso-
bom našu školu i mesto Kremnica 
zo srdca ďakujem.
 Poďakovanie za spoluprácu pri 
súťažiach, ktoré organizuje naša 
škola, patrí Múzeu mincí a medai-
lí, jedálni pri ZŠ Angyalova, jedál-
ni pri ZŠ Križkova, Centru voľné-
ho času Cvrček, firme Grotto a.s., 
Internátu pre sluchovo postihnu-
tých V. Gaňu a Mestu Kremnica.

by ste zdraví boli 
a tešili sa v kruhu najbližších a priateľov
z oddychu, prírody a mnohých záujmov.
A vždy keď pôjdete naokolo,
príďte si zaspomínať na to, čo pekné bolo.

Srdečné ĎAKUJEM s prianím pevného 
zdravia, radosti a lásky v zaslúženom 
dôchodku prajú pánu riaditeľovi
Mgr. Petrovi Weisovi a pani zástupkyni
Mgr. Jane Sýkorovej všetci zamestnanci 
Základnej školy na Ul. P. Križku
v Kremnici.

K poďakovaniu sa pripájajú:
RNDr. Zuzana Balážová, Mgr. Igor Kríž
a Mgr. Hana Zlatošová
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 Naši piataci  mali možnosť zažiť okrem bežných 
aj tri neobyčajné  návštevy Múzea mincí a medailí v 
Kremnici. Výstava z tvorby akademického sochára 
J. K. Högera bola silným inšpiračným zdrojom pre 
žiacku výtvarnú tvorivosť. Prítomnosť autora, roz-
hovor o tvorbe, námetoch a  technikách  sochárskeho 
umenia boli vďačnou motiváciou pre tvorbu reliéfu. 
Začali sme kresbou priamo v numizmatickom kabine-
te. Podľa vlastného návrhu žiaci vymodelovali reliéf 
z  plastelíny. Ďalšie pokračovanie tvorivej dielne sa 
konalo v priestoroch galérie, kde  žiaci videli, ako ich 
reliéf mizne pod vrstvou sadry a nedočkavo vyberali 
krehkú sadrovú formu – negatív. Pod dohľadom aka-
demického sochára zvládli tajomstvo separácie a tvor-
bu pozitívu. Vylúpnuť pozitív a dokončiť modeláciu 
bola náročná práca, ktorá naozaj potrebuje skúsené 
ruky, aby sa dielo nezničilo. Nadšenie nechýbalo ani 
organizátorkám tejto akcie Mgr. J. Kollárikovej a Mgr. 

 

 Pri príležitosti ukončenia re-
konštrukcie Základnej školy pre 
žiakov so sluchovým postihnutím 
internátnej V. Gaňu v Kremnici, 
ktorá bola financovaná, po úspeš-
nom zvládnutí základných krité-
rií, projektom z výzvy MŠ SR v 
oblasti Regionálneho operačného 
programu v prioritnej osi 1.1. 
– infraštruktúra vzdelávania, 
usporiadala Základná škola pre 
žiakov so sluchovým postihnutím 
V. Gaňu, dňa 20. mája 2011 Deň 
otvorených dverí – Deň nezabud-
nuteľného premostenia minulosti 
a prítomnosti. 
 Minulosť si s prítomnosťou 
podali ruky a ruka v ruke otvori-
li vstupné drevené dvere školy. 
Dvere spomienok a dnešných dní, 

Mgr. Eva Dušková,
 foto: http://vlasta.duskova.sk/noviny/

dvere zážitkov, nálezov a strát, 
lások aj detských bláznovstiev, 
ukrývajúcich sa na chodbách a v 
triedach Vašej – našej školy.
 Dobre, že čas vtedy dávno neza-
stal a Vy ste mohli prísť znova. 
Do chvíľ dávnych denno-denných 
víťazstiev a strát, do chvíľ Vašich 
ranných školských vstávaní. Veľ-

mi nás teší, že ste sa vrátili opäť po 
niekoľkých rokoch pozrieť, ako ply-
nie čas, a čo všetko po sebe a v nás 
zanechal. Zmenili ste sa, tak  ako aj 
Vaši dávni učitelia, triedy, chodby, 
lavice... ale to krásne, na čo sa naj-
krajšie spomína, zážitky a školské 
radosti, zostanú naďalej nádherne 
nezmenené a krásne zelené. 

 Deň otvorených dverí bol Dňom  
všetkých, čo chceli. Čo chceli prísť, 
čo sa chceli pozrieť ako škola zdú-
hovela a zmenila farby do jemných 
pastelových nálad, pre všetkých, 
ktorí chceli vidieť a vedieť viac 
o škole samotnej, o jej pevnom a 
nemennom jadre, vychádzajúceho 
z primárnych princípov školských 

kritérií, zásad a smerovaní. Ten-
to Deň bol určený pre všetkých 
Vás, ktorí ste si chceli zaspomí-
nať na seba, svojich kamarátov a 
svoj školský dávny čas v týchto 
laviciach ako aj pre Vás rodičia a 
vychovávatelia, ktorí ste sa roz-
hodovali, či školské spomienky 
Vašich detí by ste  v budúcnosti 
chceli, či nechceli spojiť so spo-
mienkami na Vašu – našu školu. 
 Bol to takisto Deň všetkých, 
ktorí boli príjemne zvedaví a chce-
li vidieť a dozvedieť sa o škole čo 
najviac.  
 Na záver chcem vyjadriť akúsi 
nádej a vieru v to, že ste sa u nás 
cítili dobre. Dúfam, že ste niekde 
pri srdci pocítili tú radosť a lásku, 
s ktorou pre Vás naši žiaci pripra-
vovali  malé občerstvenie, pre-
tože práve radosť a láska boli ich 
základné prísady, ktoré vkladali do 
misiek a na podnosy ako prvé. 
 Každý jeden z Vás, ktorí ste sa 
zúčastnili nášho spoločného Dňa 
otvorených dverí, ste priniesli so 
sebou za drevené dvere školy, 
jeden maličký, ale veľmi potrebný, 
svoj kúsok, či diel. A neskôr sme 
spoločne zistili, že z našich spo-
jených častí nás všetkých, vznikla 
nádherná mozaika piatkovej osla-
vy Vašej – našej, spoločnej školy. 

„Dávno ste rozdali
z detstva svoje hračky, 

spoznali ste krásu nálezov a strát,
na chodbách ešte počuť smiech

toho žiaka, tej žiačky,
korým ste vyznávali Som s Tebou 

rada....Som s Tebou rád. 
A po rokoch zas vchádzate
do školy ťažkou bránou,

a kým srdce do taktu spomienok bije,
v triedach sedí smiech a láska

ako dávno,
len učiteľom pribudli vrásky,

šediny, dioptrie ...“
(Mária Petrová) 

Mgr. Kristína Brnčová
ZŠI pre SP V. Gaňu Kremnica

 Študentka entomológie Lucia 
Chmurová, ktorá v súčasnosti pracuje 
v Prírodovedeckom múzeu v Londý-
ne, našla na jednej z vedeckých expe-
dícii vzácneho chrobáka, ktorého v 
tejto lokalite nikto nevidel 60 rokov. 
Vzhľadom na to, že počas svojej štu-
dijnej praxe už navštívila Borneo, 
alebo Mexiko, je miesto vzácneho 
nálezu prekvapujúce. Našla ho totiž 
len hodinu cesty od Londýna. „Je to 
dobre preskúmané chránené územie 
blízko Londýna, vedci tam chodia 
skúmať už dlhé roky. Malachius 
aeneus je jedným z najvzácnejších 
chrobákov Anglicka, v súčasnosti 
žije už len v dvoch krajoch a v tej-
to oblasti nebol pozorovaný od roku 
1950,“ hovorí Lucia. Po šťastnom 
náleze miesto navštívili ešte dvakrát, 
chrobáka však už nenašli. 
 O zriedkavom náleze chrobá-

 
 

ka informovala aj BBC. Luciu síce 
nespomenuli a vyjadrenie poskytol 
profesor, ktorého nepozná, nemrzí 
ju to však, lebo ako hovorí: „Budem 
mať článok vo vedeckom časopise, 
čo je pre moju kariéru dôležitejšie.“ 
Momentálne pomáha preparovať, 
identifikovať a databázovať hmyz, 
ktorý jej kolega z múzea nazbieral v 
Tanzánii. Už sa ale teší na dovolen-
ku, ktorú strávi na Slovensku a určite 
navštívi festival Pohoda a kremnický 
Londýn, odkiaľ pochádza. 
 Lucia bola v máji hosťom dis-
kusného telemostu na festivale 
ENVIROFILM 2011 v kine Akropo-
la, kde sme ju spoznali ako zanietenú 
entomologičku, ktorá popri štúdiu na 
Plymouthskej univerzite praxuje v 
Prírodovedeckom múzeu v Londýne 
a zúčastňuje sa výprav za hmyzom do 
exotických kútov sveta.

Ľ. Majerovej. Nakoniec žiaci zvýraznili modeláciu 
reliéfu patinovaním a preleštením. 
 Sadrový model je jednou z mnohých etáp na ces-
te, ktorá vedie ku vzniku medaily. Pokračovali sme 
preto v  nadväzujúcej tvorivej dielni na stretnutí s 
rytcom p. J. Allerámom priamo na výstave jeho 
ryteckej a maliarskej tvorby. Vystavené diela vzbu-
dili zvedavosť, ale samotný autor pri práci bol pre 
žiakov ešte zaujímavejší. Bolo úžasné vidieť, ako 
sa pod rydlom majstra zjavujú na medených plat-
ničkách iniciály žiakov. Každý chcel získať pekný 
suvenír, ale len niektorí našli odvahu si to aj vlastno-
ručne vyskúšať.
 Za vedomosti a skúsenosti získané zážitkovou 
formou v tvorivých dielňach Múzea mincí a medailí 
ďakujú žiaci V. A triedy ZŠ na Angyalovej ulici  v 
Kremnici.

Školstvo
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 V posledných mesiacoch som 
sa veľa dočítal o turizme v Krem-
nici a jeho prínosoch pre mesto, 
o sťahovaní Kultúrneho a infor-
mačného centra (KIC) a o gordic-
kom uzle menom Relax centrum 
na Skalke. Napísalo a povedalo 
sa naozaj množstvo informácií k 
týmto témam, no napriek tomu to 
nepomohlo s ich riešením. Možno 
aj preto, že ľudia, ktorí sa k daným 
problémom verejne vyjadrova-
li, nemajú s turizmom vôbec nič 
spoločné. Prínos je asi rovnaký, 
ako keby dvaja železničiari písali 
odborný článok o operácii slepého 
čreva. 
 Každý Kremničan je určite 
hrdý na históriu Kremnice a na 
kremnické „vlajkové lode“ ako 
hrad, mincovňu, múzeá a galé-
rie, štôlne a určite by nedopus-
til, aby boli zrušené, predané či 
presťahované inde. Ale dajme si 
ruku na srdce, kedy naposledy 
ste si zaplatili vstupné do niek-
torej z týchto inštitúcií? A koľko 

to asi bolo dokopy za posledných 
5 rokov? Myslíte si, že je to dosť 
na pokrytie ich prevádzkových 
nákladov? A čo kremnické reštau-
rácie, kaviarne či kultúrne podu-
jatia? Je príjemné mať na výber 
z viacerých reštaurácií, keď ide-
me s manželkou na narodeninovú 
večeru. Tým však sotva udržíme 
nad vodou širokú škálu reštaurácií 
v našom meste. A práve tu prídu 
vhod turisti, ktorí pomôžu zaplniť 
prázdne stoličky v reštauráciách a 
hľadiská kultúrnych podujatí.
 Prínos cestovného ruchu pre 
región je nespochybniteľný a spo-
číva najmä vo zvyšovaní zamest-
nanosti a vyrovnávaní rozdielov 
medzi regiónmi. Je pozitívne, že 
máme v okolí veľkých zamestná-
vateľov ako ELBA či Slovalco, 
no uvedomme si, koľko ľudí títo 
zamestnávali v roku 1990, koľko 
v roku 2000 a koľko v 2010. A 
aká je ich perspektíva vytvára-
nia nových pracovných miest do 
budúcnosti?

 Časopis Trend vydal v máji 
celú prílohu venovanú práve ces-
tovnému ruchu a v rámci nej aj 
článok „Zanedbaná zlatá baňa 
na Slovensku“, kde dáva do kon-
trastu nedostatočné pochopenie 
významu tohto odvetvia u nás s 
výsledkami, ktoré prináša lep-
šie podporovaný cestovný ruch v 
Čechách a v Rakúsku. Vplyvom 
multiplikačných efektov v ČR 
má každá koruna investovaná do 
turizmu potenciál generovať v 
priemere 2,52 Kč. Rakúske Alpy 
dosahujú koeficient 6,6!
 V minulých Kremnických 
no-vinách sme sa mohli dočítať, 
že jediný priamy príjem mesta 
z turistického ruchu je poplatok 
za prenocovanie 4800 Euro, teda 
0,33 Euro krát 14 500 prenocova-
ní. To je samozrejme veľmi úče-
lovo podaná informácia, lebo je 
jasné, že každý, kto tu strávil noc 
určite minul viac ako tých 33 cen-
tov na poplatok mestu. Ak počíta-
me, že každý turista ubytovaný v 

Kremnici minul za deň v priemere 
50 Euro, priamy prínos pre Krem-
nicu a Kremničanov je 800 000 
Euro. Po zohľadnení nenahláse-
ných ubytovaných, jednodňových 
návštevníkov a multiplikačného 
efektu priblížime sa k hranici 1,5 
mil Euro. Ešte stále sa vám zdá 
podpora turizmu mestom vo výš-
ke 46 000 Euro nadpriemerná? 
 To, že KIC treba presťahovať 
do vhodnejších priestorov snáď 
netreba nikomu vysvetľovať. Veď 
kde inde ho nájdete na tak nedo-
stupnom mieste, a pri tom s takými 
vysokými nákladmi na kúrenie? 
Za to, že je táto dlhodobo omieľa-
ná otázka stále otvorená vďačíme 
nerozhodnosti vedenia mesta a 
snáď aj ľudskej závisti. KIC je v 
očiach turistu výkladnou skriňou 
mesta, no neposkytuje svoje služ-
by len turistom, ale aj občanom 
mesta, a tak by nám všetkým malo 
na ňom záležať.
 Ďalšou nedocenenou inštitúci-
ou je Relax Centrum na Skalke. O 

problémoch, ktoré za sebou ťahá 
sme už počuli dosť. A domnievam 
sa, že ich bude ešte mnoho najmä 
ak budeme aj naďalej ignorovať 
nevyhnutnosť zveriť ho do rúk 
kompetentného a motivovaného 
manažéra. Veď tak ako vlak ria-
di vyučený rušňovodič, chorých 
lieči kvalifikovaný lekár, športo-
vo rekreačný areál za 4 mil. Euro 
musí menežovať skúsený odbor-
ník s relevantnou praxou. Len to 
zaručí, aby jeho prevádzka bola 
plynulá a tržby vyššie ako nákla-
dy.  
 Potenciál Kremnice jej pred-
určuje úspešnú kariéru, no okrem 
toho ešte treba chuť a vôľu nás 
všetkých. Musíme si uvedomiť, 
že treba oprášiť starú múdrosť a 
prestať sa pýtať „Čo môže urobiť 
Kremnica pre nás“, ale čo môžeme 
urobiť my pre Kremnicu.   

Ing. Jaroslav Kormaňák,
člen komisie cestovného ruchu,

podnikateľských aktivít
a bezpečnosti mesta

 Riaditeľ MLK Karol Mut-
ňanský: „robíme to v súlade s 
aktivitami, ktoré majú priblížiť les 
a okolie Kremnice návštevníkom 
mesta, ale aj jej obyvateľom so 
záujmom o dôvernejšie poznáva-
nie nášho prírodného prostredia.“
 Odkaz a navedenie na chodník 

sa bude nachádzať na centrálnom 
smerovníku (pri medveďoch pred 
budovou MsKS).  Značenie na Zá-
mockom námestí, vlastný chodník 
stúpa od záhradiek cez železničnú 
trať,  bývalý štart Bielej stopy až 
ku kostolu na Krahuliach. Bude 
značený zelenou miestnou znač-
kou. „Chodník je veľmi vhodný 
na rodinnú prechádzku, vzhľadom 
na prevýšenie cca 350 m bude 
asi častejšie využívaný v smere 
z Krahúl do Kremnice“ hovorí 
Mutňanský. 

   Na trase budú rozmiestnené aj 
drevené smerovníky, o ktorých 
dúfa, že nejaký čas vydržia na 
mieste. Približný čas na prechod 
z Krahúl do Kremnice bude asi 1: 
15 hod. a z Kremnice na Krahule 
asi 1: 45 hod. Z chodníka sa bude 
dať odbočiť na Krahulský štít /958 
m.n.m/. 
 „Všetkým, ktorí sa rozhodnú 
pre túto staronovú vychádzku, sa 
otvoria krásne výhľady na mesto 
a okolie. Prajeme pekné zážitky,“ 
uzatvára Karol Mutňanský. 

 Zarastený chodník medzi 
Kremnicou a Krahulami cez 
Gróbňu v ostatných dňoch 
spriechodnili a označili Mest-
ské lesy Kremnica.

 Ochranár Jaroslav Slašťan 
objavil v lokalite vzdialenej dva 
kilometre od Kremnice na relatív-
ne malej ploche 14 druhov chrá-
nených rastlín. Osem z nich tvoria 
orchidey. „Vždy sa tradovalo, že 
Kremnické vrchy sú z floristic-
kého hľadiska chudobné. Vďaka 
tejto lúke s mimoriadne boha-
tou biologickou rôznorodosťou 
chcem dokázať opak. Minulý rok 
som napísal návrh na jej vyhláse-
nie za prírodnú rezerváciu, boli 
sa tu pozrieť aj pracovníci Štát-
nej ochrany prírody. Momentálne 
čakáme na ďalšie kroky,“ hovorí 
Jaroslav Slašťan.
 Na Slovensku sa v posledných 
rokoch zaznamenali viaceré dru-
hy orchideí, ktoré sme predtým 
na našom území nepoznali, ale aj 
nové, pre vedu doteraz neznáme 
druhy. Jaroslav Slašťan verí, že aj 
on raz prispeje do tejto štatistiky. 
„Nepochybujem, že na tomto území 
bude viac druhov orchideí. Aj tieto 
som našiel postupne po niekoľkých 
dňoch, určite teda budem pátrať 

 

Jaroslav Slašťan objavil na ploche veľkej ako futbalové ihrisko malý 
floristický poklad - osem druhov orchideí. Verí, že nie sú jediné.

ďalej.“ Najdôležitejšie však podľa 
neho je, aby táto krása z našich 
lúk definitívne nezmizla. „V 
posledných päťdesiatich rokoch 
dochádzalo s postupnými prejav-
mi zmien v spôsobe využívania 
biotopov k znižovaniu ich počet-
nosti. Zanikla tak drvivá väčšina 
populácií - v minulosti bežných 
druhov na území našej krajiny 
vrátane Kremnických vrchov. Je 
preto dôležité venovať pozornosť 
výnimočným lokalitám nielen 
tým, že ich budeme skúmať, ale 
hlavne chrániť,“ zdôrazňuje.
 „Nedajú sa kultivovať, pre-
to by bolo zbytočné ich vykopať, 
presádzať a ozdobiť si s nimi 
napríklad skalku pri dome. Veľmi 
skoro by odišli,“ vysvetľuje Jaro-
slav Slašťan. Tento mesiac organi-
zuje v Kremnici výstavu s názvom 
Chránené územia, stromy, rastliny 
a živočíchy Kremnických vrchov, 
kde chce odprezentovať aj fotogra-
fie z tejto lokality.

krátené, zdroj: život online, 
autor Richard Budín
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 Mesto Kremnica rozširuje 
separáciu o ďalšie dve komodity: 
tetrapaky (viacvrstvové obaly od 
nápojov, mlieka a pod.) a kovy. 
Obe budú zbierané do žltých zber-
ných nádob (respektíve vriec) spo-
lu s plastovými odpadmi. Obaly je 
potrebné pred vyhodením vyplách-
nuť a odstrániť hrubé nečistoty. 
 Aj v súvislosti so zmenami, 
ktoré v odpadovom hospodárstve 
mesta v poslednom období pre-
biehajú, sme pre vás pripravili sériu 
informačných prospektov. Dúfame, 
že budú pre vás tieto informácie 
užitočné. Rovnako privítame vaše 
návrhy tém z oblasti komunálnych 
odpadov, o ktorých by ste sa chceli 
dozvedieť viac. 

 
V meste pribudne separácia ďalších dvoch komodít: tetrapakov a kovov 

  Na základe zmluvy, ktorú mes-
to Kremnica uzavrelo so spoloč-
nosťou VV, s.r.o. z Poník, budú 
mať možnosť obyvatelia Kremnice 
odovzdať zberový papier už i pria-
mo pred svojím domom. Protihod-
notou za odovzdaný papier budú 
rozličné hygienické výrobky (toa-
letný papier, hygienické vreckov-
ky, papierové obrúsky a podobne).  
Termíny zberov budú oznámené 
prostredníctvom letákov. 

Ing. M. Dragúňová,
ovzp@kremnica.sk

  Dôležité je rozlišovať medzi 
oficiálnymi a zavádzajúcimi alebo 
klamlivými ekoznačkami...
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   Kapela Pigs On The Wing, ktorá vznikla v auguste 2007, hrá 
výlučne skladby z repertoáru Pink Floyd. Kapelník Pigs On The 
Wing vystúpil v pražskej O2 arene v Prahe na THE WALL 2009 
(www.thewall2009.cz), kde si zahral a zaspieval spolu s Micha-
lom Malátným (Chinaski), Janom Neckářom (Bacily), Zdeňkom 
Klukom a Romanom Dragounom (Progres 2) či nestorom českej 
rockovej gitary Radimom Hladíkom a so synom Rogera Watersa 
(zakladateľ a kapelník Pink Floyd) Harrym Watersom.

 BAND:
 Martin Námešný - basa, spev
 Stanko Hupian - klávesy, spev
 Filip Sľúka - gitara
 Michal Ugler - bicie
 Martin Uherek - saxofón, spev
 Juraj Šufliarský - gitara
 Tomáš Plavec - plátno, nervy

   Starí ľudia na konci svojho života neraz prežívajú veľmi smutné 
príbehy. Na staré kolená prichádzajú o strechu nad hlavou. Niek-
torí sa nevzdajú a vymýšľajú všakovaké „záchranné brzdy“, len 
aby zatočili so svojím osudom. V hre popradského Divadla Com-
media Kapustnica sa predstavujú dvaja starí páni, ktorých má eko-
nomická expanzia pripraviť o domčeky a jeseň života majú stráviť 
v domove dôchodcov. Takúto starobu si rozhodne nevysnívali a 
preto začnú konať. So svojím trápením sa pokúsia vysporiadať 
múdro i vtipne. Smutno-smiešna inscenácia režiséra Vlada Benka 
si získala už niekoľko tisíc divákov v Čechách aj po celom Sloven-
sku a kedysi aj v rovnomennom filme Luisa de Funèsa. V nedeľu 
10. júla o 20.00 hod. na Nádvorí vinotéhy Biely bocian si určite 
získa aj vás.

 

 

JF

 

foto: Tomáš Zverbík

12. a 13.7. utorok, streda, 19.00
Vo štvorici po opici 2
Tentokrát sa Phil, Stu, Alan a 
Doug vydajú na cestu do exotic-
kého Thajska. Dôvodom je Stu-
ova svadba. Po nezabudnuteľnej 
Dougovej rozlúčke so slobodou 
v Las Vegas Stu radšej nič neris-
kuje a rozhodne sa len pre tichý 
predsvadobný brunch. Udalosti 
sa však málokedy vyvíjajú podľa 
plánu. To, čo sa stane vo Vegas, 
má ostať vo Vegas, ale to, čo sa 
prihodí v Bangkoku, si nemožno 
ani predstaviť.
Komédia, USA, 2011, titulky SK, 
MN 15, 102 min. 

23. a 24.7. sobota, nedeľa, 
17.30
Autorozprávky
Celovečerný rozprávkový film je 
zostavený zo štyroch animovaných 

epizód a hranej časti, ktorá všet-
ko spája a vytvára rámec príbehu. 
Každá z rozprávok je spracovaná 
inou technikou a inou výtvarnou 
skupinou. Film je nakrútený podľa 
rozprávok spisovateľa Jiřího Mar-
ka. Ten sa preslávil najmä krimi-
nálnymi príbehmi Panoptikum 
Hriešnych ľudí a Panoptikum 
mesta pražského.
Animovaný/rodinný, ČR, 2011, 
MP 12, dabing CZ, 87 min.

30. a 31.7. sobota, nedeľa, 
19.00
V perine
Na malebnom námestí stoja 
oproti sebe dva domy. V jednom 
sa nachádza čistiareň peria a v 
druhom má svoj kabinet vykla-
dačka snov - pani Hilda. Med-
zi obyvateľmi oboch domov 
vládne nepriateľstvo na život a 

na smrť. Dedko z čistiarne pri-
šiel totiž nedávno na významný 
objav. Objavil v perinách skrytý 
svet snov a nie len to, prišiel na 
to, ako z nich tie zlé vytriediť. 
Vykladačka snov je vďaka tomu 
bez práce. Všetkým v okolí sa sní-
vajú samé pekné sny a s tými si 
pre rady nechodia. A ak by sa im 
aj náhodou niečo škaredé do spán-
ku predsa len dostalo, stačí si dať 
perinu, pod ktorou spia jednodu-
cho vyčistiť. Všetky zlé sny končia 
zamknuté v pivnici pod čistiarňou. 
Ale jedného dňa Dedko z čistiarne 
záhadne zmizne. Celú jeho rodinu 
tak čaká dobrodružstvo, o akom 
sa im skutočne nesnívalo. Boj s 
pani Hildou a boj o sny a so snami 
samotnými vyvrcholí v magickom 
svete priamo v perinách. 
Muzikál, ČR, 2011, MP 12, 
dabing CZ, 103 min. 

marionetová rozprávka
pre deti od 3 rokov
Nádvorie vinotéky
Biely bocian 
nedeľa 17. júla 2011,
o 17.00 h
vstup voľný
	 Kde	 sa	 voda	 sype	 a	 piesok	
leje, tam obvykle niečo nie 
je	 vporiadku	 a	 treba	 sa	 tomu	
dobre prizrieť na zúbky.
 V istom kráľovstve sa voda 
ešte	 celkom	 nezosypala,	 ale	
tečie už iba po kvapkách. Princ 
Tomáš ju bude potrebovať, 
pretože si práve začal čistiť 
zuby. O chvíľu môže byť 
smädný a navyše mu určite 
začnú smrdieť nohy, ktoré má 
po celé dni obuté v kopačkách. 
Ale pozor, možno aj vy budete 
vodu potrebovať.

marionetová rozprávka
s pesničkami
pre deti od 3 rokov
Nádvorie vinotéky
Biely bocian 
nedeľa 7. augusta 2011,
o 17.00 h
vstup voľný
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 Pri príležitosti Mezinárod-
ného dňa detí pripravilo mesto 
Kremnica v spolupráci s Centrom 
voľného času Cvrček, NBS-Mú-
zeom mincí a medailí, Mestskou 
polícoiu, OZ Naša Kremnica, 
Banským múzeom Andrej štôlňa 
a Školou úžitkového výtvarníc-
tva zábavno-športové podujatia 
pre všetky vekové kategórie.

 Streda 1. júna patrila deťom z 
materských škol, ktoré po deviatej 
hodine pomaly začínali zapĺňať 
Zechenterovu záhradu. V prvom 
programovom bloku sa predstavili 
speváci z „Kremnického cvrčka“. 
Za ním nasledovala cyklistic-
ká súťaž pre najmenších v rámci 
NCS pre MŠ. Vo štvrtok sa deti 
základných škôl presunuli do are-
álu kremnického zámku, kde bol 
pre ne pripravený pestrý program: 
lukostreľba, tvorivé dielne ŠÚV a 
opäť spevácke vystúpenie „Krem-
nického cvrčka“.
 V závere týždňa pripravila Mest-
ská polícia v spolupráci s  Banským 

múzeom Andrej štôlňa a miestnymi 
podnikateľmi rôzne atrakcie pre 
všetky deti mesta a okolia. V priesto-
roch múzea sa deti mohli zoznámiť 
s prácou mladých hasičov, kyno-
lógov, zlatokopov či výsadkárov. Tí 
smelší mali možnosť zajazdiť si na 
koni, strieľať zo vzduchovky alebo 
absolvovať prekážkový beh. Ponu-
ka bola pestrá a deti si svoj sviatok 
naozaj do sýta užili.
 Organizátori tohtoročného 
Medzinárodného dňa detí ďakujú 
všetkým sponzorom a účinkujú-
cim za pomoc. Vďaka  nim sa na 
rôznych ukážkach a atrakciách 
mohlo zúčastniť takmer 650 detí z 
Kremnice a okolia.
Ďakujeme sponzorom:
OZ Naša Kremnica, Tekoz s.r.o. 
Žiar n/Hronom, COOP Jedno-
ta SD Kremnica, Daniel Friebert 
– Elektro, Papierníctvo – B. Krá-
lik, Potraviny BALA Kremnica, 
Lukromtel s.r.o. Kremnica, reštau-
rácia Modrý Kocúr, zmrzlina – 
Lauríková,VOX-V s.r.o. Kremnica 
– M. Volka, Tibor Blahyjfoto: Silver Jurtinus

foto: Milan Miškóci

foto: Richard Roth foto: Ivan Čillík

foto: Ivan Čillík
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 Národ, ktorý nemá vlastnú reč 
a národné územie, zanikne splynu-
tím s inými národmi. Snahou všet-
kých potláčaných národov monar-
chie bolo rozvíjanie svojej identity 
a ústavné postavenie na základe 
rovnoprávnosti.
 Myšlienka o povznesení národ-
ného povedomia a vzdelanosti slo-
venského ľudu dozrievala už začiat-
kom 19. storočia. V tom čase bolo 
všetko čo bolo slovanské a najmä 
slovenské, silne potláčané zo stra-
ny uhorskej vlády. Podľa platných 
zákonov v polovici 19. storočia 
bola i na území Slovenska uzná-
vaná jedine úradná reč maďarská 
a slovenský národ nebol ako národ 
uznávaný. Pozdvihnutie vzdela-
nostnej úrovne národa bolo možné 
len cez literatúru vydávanú v rod-
nom jazyku, ktorej rozumel všetok 
ľud. Priaznivé obdobie založenia 
inštitúcie za účelom pozdvihnúť 
duchovne i materiálne náš národ 
nastalo, keď skončil tvrdý Bachov 
absolutizmus. Pod tlakom politic-
kej situácie, cisár František Jozef 
I. bol donútený vydať v roku 1860 
tzv. Októbrový diplom a Februá-
rový patent v roku 1861, ktorým 
povolil zriadiť krajinské snemy a 
obnovili sa ústavné pomery aj v 
Uhorsku.. Jednotlivé národy Uhor-
ska sa domáhali zrovnoprávnenia. 
Nezaostali ani Slováci. Ján Fran-
cisci začal vydávať Pešťsbudínske 
vedomosti, v ktorých Štefan Mar-
ko Daxner v uverejnenom OHLA-
SE formuloval požiadavky národa. 
Štátoprávne postavenie Slovákov 
nadväzovali na národné programy 
z revolučných  rokov 1848 – 1849, 
prispôsobené aktuálnej vnútropoli-
tickej situácii. Žiadalo sa zabezpe-
čenie svojbytnosti národa ústavný-
mi zákonmi, na základe prirodze-
ného práva Slovákov ako národa 
so svojou rečou a kultúrou, ktorý 
na tomto území žije už tisíc rokov. 
Obyvatelia z obcí a miest požia-
davky schvaľovali a viacerí žiadali 
ich doplnenie.       
     Na vyslovenie požiadaviek kom-
petentným bolo zvolané v dňoch 
6. a 7. júna 1861 do Turčianskeho 
Svätého Martina celonárodné zhro-

maždenie, ktorému predsedal Ján 
Francisci. Odbavovalo sa pod lipa-
mi pred evanjelickým kostolom. 
Prítomní boli mešťania, obchod-
níci, kupci, učitelia, notári, farári, 
zemania, predstavitelia šľachty a 
veľké množstvo pospolitého ľudu 
okolo troch tisíc. Na rokovaní o 
utvorení Memoranda národa Slo-
venského sa vychádzalo z návrhov 
vypracovaných Daxnerom. Koneč-
né znenie memoranda upravil na 
základe vznesených pripomienok 
zvolený 24-členný výbor v prvý 
deň večer. Dňa 7. júna prečítaný 
upravený text s malými zmenami 
bol schválený a prítomnými pod-
písaný. Memorandum  obsahovalo 
hlavné požiadavky. Aby osobitosť 
slovenského národa a jeho reči 
boli uznané zákonom, aby bolo 
uznané pod menom Hornouhor-
ského slovenského okolia územie 
v priestore obývanom Slovákmi. 
V školách, v cirkevnom a verej-
nom živote používať slovenskú reč 
a podľa zásady rovnosti národov 
zrušiť snemové zákony, ktoré sa s 
tým nezrovnávajú. Zakladať si lite-
rárne a vzdelávacie spolky, Maticu 
slovenskú. Žiadali len to, čo mali 

Maďari. Na memorandovom zhro-
maždení vznikol aj stály prípravný 
výbor na postavenie domu Matice 
slovenskej zo zbierok, povestné 
knižtičky grajciarových zbierok a 
darovacích hárkov s príspevkami. 
Vypracované stanovy schválil cisár 
František Jozef  I. dňa 21. októbra 
1861. Sídlom Matice slovenskej sa 
stal Turčiansky Svätý Martin.
     Memorandum delegácia dňa 
27. júna 1861 odovzdala v Pešti 
podpredsedovi snemu Tiszovi, kto-
rý odmietol o ňom dať rokovať a 
následne snem bol zrušený. Dňa 
12. decembra 1861 Memorandum 
odovzdala deputácia vedená bisku-
pom Štefanom Moysesom cisárovi 
Jozefovi I. vo Viedni, vo vyhra-
nenejšej podobe upravenej Moy-
sesom. Z memorandových požia-
daviek boli otvorené tri slovenské 
gymnázia, ktoré po Rakúsko-Uhor-
skom vyrovnaní boli aj s Maticou 
slovenskou zrušené. Memorandum 
bol rozhraničný skutok pre celú 
históriu Slovákov ako politický 
dokument najvyššieho významu, 
ktorý tvoril chrbticu slovenskej 
politiky až do roku 1918.
     Miestny odbor Matice sloven-

skej v Kremnici v spolupráci s mes-
tom Kremnica si dňa 7. júna 2011 
viacerými konanými podujatiami 
pripomenul 150. výročie prijatia 
Memoranda národa slovenského 
za účasti predsedu Matice sloven-
skej Ing. Mariana Tkáča, PhD.
     Ako prvé podujatie sa uskutočnila 
Slávnostná akadémia v priestoroch 
kina Akropola, zameraná hlavne 
na pripomenutie významu memo-
randa mladej generácii. Poduja-
tie bolo zahájené hymnou MS. 
Následne moderátorka Mgr. Jana 
Šumichrastová privítala predsedu 
MS, pozvaných hostí z organizácií 
mesta, študentov a žiakov z Krem-
nice. Študentky Gymnázia Petra 
Betková, Ivan Harezník informo-
vali o memorandovom zhromažde-
ní. S hlavným príhovorom vystúpil 
predseda MS Ing. Marian Tkáč, 
ktorý pripomenul memorandové 
obdobie, vznik a význam Matice 
slovenskej. Poznamenal, že dneš-
né podujatie sa koná práve v deň, 
keď v tomto čase pred 150 rokmi 
bolo memorandum podpisované. 
V krátkom príhovore predseda MO 
MS uviedol, že na memorandovom 
zhromaždení boli prítomní za Mes-
to Kremnica Pavol Križko, Michal 
Lehotzký a Franko Šujanský, ktorí 
sa stali aj zakladajúcimi členmi 
Matice slovenskej pri jej vzniku v 
roku 1863. Za MO MS odovzdal 
predsedovi MS brožúru „História 
a obnova Krížovej cesty na Kalvá-
rii v Kremnici“.  
     V kultúrnom programe podujatie 
spestrili striedavo vystúpením žiaci 
Materskej školy v Kremnici, žiaci 
Základnej školy, Angyalova uli-
ca v Kremnici, žiaci hudobného a 

tanečného odboru Základnej ume-
leckej školy J. L. Bellu v Kremnici 
a študenti Gymnázia v Kremnici, 
Zuzana Balážová prednesom úryv-
ku od Sládkoviča: Nehaňte ľud 
môj, Zuzana Balážová a Stanislava 
Slašťanová prečítali body prijatého 
memoranda a Petra Betková pred-
nesom básne od Rúfusa: Modlit-
ba za Slovensko. Akadémia bola 
zakončená hymnickou piesňou. Po 
skončení akadémie predseda MS 
odovzdal MO MS v Kremnici hod-
notné knižné dary. 
     Následne predsedu MS, čle-
nov MO MS a hostí z organizá-
cii v meste Kremnica slávnostne 
prijala primátorka mesta RNDr. 
Zuzana Balážová v sobášnej sieni 
Mestského úradu v Kremnici. Pri 
vstupe účastníci boli privítaní sta-
rým slovanským zvykom chlebom 
a soľou. Po prednesených príhovo-
roch primátorkou mesta, zástupcov 
Matice slovenskej a kultúrnom 
programe Zboru pre občianske 
záležitosti človek – človeku, pred-
seda MS venoval knihu „Pravdivý 
slovenský príbeh vydanú v roku 
2011, ktorej je autorom, primátor-
ke mesta. Na záver pri podpise do 
Pamätnej knihy mesta Kremnica 
primátorka na pamiatku výročia 
memoranda odovzdala zúčastne-
ným perníkové srdiečko.
     Ďalším podujatím bola recep-
cia s pohostením, počas ktorej sa 
uskutočnilo rokovanie predsedu 
MS  s primátorkou mesta, s pozva-
nými hosťami a členmi MO MS, 
čím sa ukončila prvá časť podujatí 
pripomenutia si 150. výročia prija-
tia Memoranda národa slovenské-
ho MO MS v Kremnici.
     Odpoludnia predseda MS absol-
voval besedu v budove Gymná-
zia v Kremnici so študentmi ško-
ly. Venoval vedeniu školy knihy 
„Pravdivý slovenský príbeh“, kto-
rými škola po skončení školského 
roku ocení najlepších študentov. 
Počas pracovného obeda sa usku-
točnilo rokovanie zástupcov MO 
MS s predsedom MS.  Svoj pobyt 
v Kremnici ukončil rokovaním s 
riaditeľkou NBS Múzeum mincí a 
medailí Mgr. Marianou Novotnou 
za prítomnosti predsedu MO MS v 
priestoroch múzea.
     Záverom konštatujeme, že hoci 
v minulosti i za posledné roky MO 
MS na svojej pôde uvítalo mno-
hých pracovníkov Matice sloven-
skej počnúc podpredsedami MS, 
na dnešnom podujatí sa podľa 
dostupných archívnych dokladov 
uskutočnila po prvýkrát aj návšte-
va predsedu MS. 

Milan Rybársky,
 predseda MO MS

foto na strane: Ivan Čillík
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Nina Žňavová
Dominika Hrúzová

Nela Kupková
Michaela Valachová
Sebastián Hulička

 Tomáš Miartuš
Richard Matuška
Samuel Slašťan

máj – jún 2011

 Rodičom srdečne blahoželáme!

Spomienka

	

V neznámy svet odišiel si spať,
zaplakal každý, kto Ťa mal rád.
Päť rokov prešlo, bolesť v srdci stále trápi,
ale teba, Robko, nám už nikto nenavráti.
Len slzy v očiach a vsrdci žiaľ,
čo drahé sme mali, to nám osud vzal.
Drahý náš Robko, tichučko snívaj svoj večný sen
a ver, že nikdy nezabudneme na ten smutný deň.
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narodené deti

Želáme veľa lásky
 a porozumenia na spoločnej

 ceste životom.

Petra Maďarová
– Matej Zachar

Erika Izáková 
– Miroslav Baranec

manželstvo uzavreli

Česť ich pamiatke.
 Odpočívajte v pokoji.

Alica Pokorná
Eleonóra Krnáčová

Pavel Fusek
Zuzana Krásna
Anna Danková

Mária Neuschlová
Marta Šimečková
Rozália Pažoutová

zomreli

S láskou spomína rodina Pučeková a Lečková 

Spomienka

	

Dňa 24. 6. 2011 uplynulo 5 rokov od úmrtia milovaného
manžela, otca, prastarého otca

Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

Stíchol dvor a dom, nepočuť už jeho veselý hlas v ňom.
Odišiel tíško, niet ho už medzi nami a my sme ho mali tak veľmi radi,

no v našich srdciach a spomienkach je stále medzi nami.

Emila Kružica
manželka, synovia, vnúčatá a pravnúčatá 

Ing. Milan Slašťan
Ing. Peter Gacov

Ján Slašťan

Poďakovanie
Ďakujeme všetkým príbuzným a známym za účasť

na poslednej rozlúčke

s  Ing. Petrom Gacovom,
ktorý nás opustil dňa 14. júna 2011.

Ďakujeme za kvetinové dary a prejavy sústrasti.

smútiaca rodina  

Spomienka

5 rokov nepočuť tvoj hlas a smiech, 5 rokov nepočuť tvoje kroky, 
5 rokov mlčia tvoje vtipy, 5 rokov spomínajú na teba priatelia, 
známi, pacienti, športovci a všetci tí, ktorí ťa mali radi.
V ich a našich srdciach si tu stále živý.

MUDr. Vladimíra Hodružského

rodina Hodružská

23. júla 2011 uplynie 5 rokov od skonu
nášho drahého otca a manžela

kostol sv. Kataríny
 nedeľa o 18.00 h

10. júl 	
slávnostný otvárací koncert
Prof. Bjorn Boysen

(Vysoká škola Oslo, Nórsko)
17. júl

Mgr. Peter Frisée
(Rakúsko)
24. júl

Prof. Thomas Nipp
(Liechtenštajnsko)

31. júl
Prof. Fabrizio Marchionni

(Taliansko)
7. august

Prof. László Deák
(Maďarsko)

14. august
Prof. Raúl Ramiréz Prieto

(Španielsko)
21. august

Prof. Kent Tritle
(New York Philharmonic, USA)

www.kremnickyhradnyorgan.sk

zomreli
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 Oznamujeme rodičom a žia-
kom, že počas prázdnin organizu-
jeme prímestské tábory v pracovné 
dni čase od  9.00 – 15.00 hod. v 
nasledujúcich týždňoch: 
 27. t.  –   4. 7.  –   8.7. 2011
 28. t.  – 11. 7.  – 15.7. 2011
 29. t.  – 18. 7.  – 22.7. 2011 
 33. t.  – 15. 7. –  19.7. 2011
 34. t.  – 22. 8. –  26.8. 2011
 35. t.  – 30. 8. –    2.9. 2011
  Program bude určený podľa 
záujmu detí, vekového zloženia a 
poveternostnej predpovede. Bude 
oznamovaný vždy v piatok v mest-
skom rozhlase ako aj vo vývesných 
skrinkách v meste. Rodičia môžu 
deti prihlásiť deň vopred osobne 
alebo na č. t. 6744034, 0908069660. 
Denný poplatok je 0,30 € / 1 dieťa

Mgr. Roman Brhlík

 V mesiaci jún 2011 zaznamenala MsP 124 udalostí. Za toto 
obdobie bolo MsP  riešených 65 priestupkov. Z toho počtu bolo 
vyriešených  napomenutím 43 priestupkov, v blokovom konaní bolo  
vyriešených zatiaľ 8 priestupkov, v stave objasňovania je 5 priestup-
kov, 9 priestupkov bolo uložených záznamom. Na základe oznáme-
nia občanov bolo uskutočnených 62 zásahov. Za toto obdobie boli 
odchytení 2 psi a 1 kuna.

 

 Dňa  19. 5. 2011 v čase obeda Jaroslav Š. skonštatoval, že sa rých-
lo blíži sezóna kotlíkových gulášov. Nakoľko je poriadne štedrý a na 
guláš často pozýva celé svoje príbuzenstvo, bolo mu jasné, že kotlík 
musí mať minimálne 50 l. Vtedy si spomenul, že taký kotlík videl v 
záhrade u suseda, a tak poďho preveriť situáciu. Sused nesklamal, 
a tak Jaroslav Š. preskočil plot a išiel nakupovať. Nakoľko bola u 
suseda práve teraz cenová akcia, tak za tú istú cenu a iba s jednou 
rukou nakúpil rovno 2 kotlíky a k tomu trojnožku. Nákup bol dosť 
ťažký, a tak mal problém presunúť ho cez plot, ale nekúp to, keď je 
to v akcii. Cestou domov ho osvietilo a zistil, že až 2 kotlíky nepo-
trebuje a keď jeden rozbije a odovzdá v zberných surovinách bude 
aj na mäso. Ako myslel, tak aj spravil. Keď sa darí, tak sa darí.
 Všetko by bolo v poriadku, len keby tá susedova záhrada nepatri-
la rovno náčelníkovi tunajšej mestskej polície. A tak Jarko Š. hneď 
v pondelok 23. 5. 2011 už sedel na útvare MsP, kde musel svoje  
akciové nakupovanie poriadne a dosť dlho vysvetľovať. Potom, ako 
namiesto mäsa zaplatil blokovú pokutu a pekne vrátil zvyšný nákup. 
A tento rok zase bez guláša.

 

 Dňa 1. 6. 2011 v čase 7. 50 h oznámilo na útvar MsP vedenie 
občianskeho združenia eMKlubu zriaďovateľa súkromných zaria-
dení, že vo dvore domu na pešej zóne v smetnej nádobe našli ľudskú 
lebku. Po preverení oznamu a obhliadke nálezu bolo o veci infor-
mované OOPZ v Kremnici. Nakoľko bolo podozrenie, že sa jedná o 
preparát používaný v minulosti ako vyučovacia pomôcka, obe poli-
cajné hliadky začali preverovať všetky školské zariadenia na území 
nášho mesta, či nález niekomu nechýba. Približne o 2 hodiny bola 
akcia „hľadá sa kostra k lebke“ ukončená. Dôvodom bolo oznáme-
nie vedenia občianskeho združenia  eMKlubu v Kremnici, že lebka 
je ich a omylom ju vyhodili. Lebka  bola vrátená oznamovateľovi.

 
  

 V stredu 15. júna sa na oblohe 
odohral zaujímavý astronomic-
ký úkaz – zatmenie mesiaca. V 
popoludňajších hodinách pribúda-
li mraky, ale večer sa obloha ako 
tak vyčistila. Desiatka nadšencov 
– pozorovateľov sa zišla nad jaze-
rom Veterník. No mesiac nie a nie 
vykuknúť spoza obzoru. Keď sa 
objavil bol už zahalený tieňom 
Zeme a keď bolo maximálne zatme-
nie aj mesiac zmizol z oblohy. To sa 
už dali rozoznať jednotlivé súhvez-
dia. Lev sa približoval k západu a na 
jeho chvoste sa hompáľala planéta 
Saturn. Vďaka ďalekohľadu bolo 
vidieť aj jeho jemné prstence. Na 
východe sa objavil celý letný troj-
uholník, ktorého tvoria súhvezdia 
Lýra, Labuť a Orol. Ich najjasnej-
šie hviezdy Vega, Deneb a Altair sa 
vynímali vedľa Herkulesa, ktorý sa 
na nás pozeral  priamo nad našimi 
hlavami. Severku nám určili zadné 
kolesá Veľkého voza a Casiopeu už 

nebol problém nájsť. To už mesia-
čik medzi Strelcom a Škorpiónom 
začal vystrkovať rožtek a zatmenie 
sa končilo krátko pred polnocou. 

Toto zatmenie bolo pomerne dlhé, 
asi preto bude nasledujúca až v 
roku 2015.

Mgr. A. Haško

M. Miškóci, CVČ Cvrček

 Športový klub futbalu v Kremnici pozýva širokú športovú verejnosť 
na VI. ročník športovo – zábavného podujatia

 Memoriál MUDr. V. Hodrušského – putovný pohár
 „Kremnická zlatá šibenica“,

 ktoré sa uskutoční v sobotu 16. 7. 2011 o 15.00 hod. na futbalovom 
ihrisku v Kremnici. Súťaž je určená pre kategórie: seniori, muži – hl. 
kategória, dorast a žiaci. Štartovné: Seniori a dorast –1,6 €, muži 3,3 €. 
Prihlásiť sa možno od 10.00 do 15.00 v uvedený deň resp. v Kultúrnom 
a informačnom centre (mob. - 0907 655 821). Sú pripravené vecné a 
peňažné odmeny, pričom víťaz hlavnej kategórie môže získať peňažný 
dar vo výške 166 €. 
 Vážení športoví priatelia, príďte si preveriť svoje futbalové kvality, 
najmä pevnú nohu a presné oko.                               Výbor  ŠKF Kremnica 

Šampiónom 4. ročníka Florbalovej hobby ligy organizovanej CVČ Cvrček sa po tretíkrát stali hráči tímu 
Lavíny, keď vo finále porazili tradičného rivala – vlaňajšieho víťaza Pirátov 6:5 po predĺžení. 
Konečné poradie: 1. Lavíny, 2. Piráti, 3. Vlci, 4. Fools, 5. Dravci, 6. Ovechki, 7. Rastamani. M. Hric
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 Predchádzajúce dva víkendy 
(22. a 23. týždeň) pokračovali 4. 
a 5. kolá zápasov krajských súťaží 
družstiev. 
Muži I. trieda 4. kolo:
ŠKT Kremnica: TK Púchov (A) 
– 4:3. Za našich získali body: J. 
Čierny, Jordán Žufka ml. a v štvor-
hre Jakub Žufka/J.Valica a J. Čier-
ny/Jordán Žufka ml.
Muži I.trieda 5. kolo:
Fresh club Zvolen: ŠKT Kremni-
ca – 5:2. Za našich získali body: J. 
Čierny, Jordán Žufka ml. 
Dorastenky III. trieda 4. kolo:
ŠKT Kremnica: TK Ružomberok 
(B) - 1:6. Čestný bod za domáce 
získala L. Hrčková
Dorastenky III. trieda 5. kolo:
ŠK PEPAS Sl. Lupča: ŠKT Krem-
nica - 4:3. Za naše dorastenky 
bodovali: L. Hrčková, B. Pittne-
rová a v štvorhre L. Pittnerová/T. 
Gajdošová
Staršie žiačky II. trieda 4. kolo:
ŠKT Kremnica: TK Banská Bystri-
ca – 2:5. Za domáce žiačky získali 
body: L. Kalamárová a v štvorhre 
E. Šályová/L. Kalamárová
Staršie žiačky II. trieda 5. kolo:
TC DIXON TENISIA Banská Bys-
trica: ŠKT Kremnica – 6:1. Bod za 
Kremnicu získala L. Hrčková
Mladšie žiačky II. trieda 4. kolo:
TK TENNis FUN Banská Bystri-
ca: ŠKT Kremnica – 2:5. Body za 
Kremnicu získali: L. Kalamáro-
vá, A. Hricová,  K. Valušková a v 
štvorhre D. Demková/K. Valuško-
vá a L. Kalamárová/A. Hricová
Mladšie žiačky II. trieda 5. kolo:
ŠKT Kremnica: TK Nová Dubni-
ca – 6:1. Domáce žiačky bodovali 
nasledovne: L.Kalamárová, A. Hri-
cová,  K.Valušková, D. Demková 
a v štvorhre L. Kalamárová/K. 
Valušková a D. Demková/A. Hri-
cová                            Mário Gajdoš 

 Počas víkendu 21. a 22. mája 
sa na tenisových dvorcoch ŠKT 
Kremnica uskutočnil už 3. ročník 
tenisového turnaja vo štvorhre s 
názvom Friends Cup 2011. Zvy-
šujúcu sa kvalitu tohto súkrom-
ného podujatia potvrdzuje nielen 
účasť 54 hráčov, ale najmä vyrov-
nané a kvalitné výkony tenistov, 
ako aj sprievodné akcie. Turnaj bol 
podľa osvedčeného kľúča rozdele-
ný do kategórii A a B. Víťazstvo 
v A skupine vybojovala dvojica 
Milan Schmidt a Richard Kraus. 
V skupine B obhájila víťazstvo z 
minulého roka dvojica Miloš Bíreš 
a Peter Lysek st.
Celkové poradie skupina A: 
1. Milan Schmidt – Richard Kraus 
2. Branislav Neuschl – Jakub Žufka 
3. Mário Gajdoš – Michal Marko 
3. Július Valica – Juraj Kirka
Celkové poradie skupina B: 
1. Miloš Bíreš – Peter Lysek st.
2. Peter Schmidt –  Jaroslav Volna 
3. Marián Kaštier – Vladimír Ťahún
3. Pittnerová Alena – Pittnerová Laura
 Víťazom gratulujeme a ostatným 
zúčastneným ďakujeme za účasť. 
Zároveň ďakujeme všetkým pozva-
ným hráčom aj hosťom za výbornú 

Mário Gajdoš
Radoslav Gajdoš

atmosféru, ktorú nenarušilo ani 
nepriaznivé počasie. Tiež ďaku-
jeme ŠKT Kremnica za poskyt-
nutie tenisových dvorcov, ako aj 
sponzorom a partnerom turnaja, 

ktorí prispeli hodnotnými cenami: 
GAFAB, ELBA a.s., JMD-ART 
– Michal Dobias, ČSOB, Henkel, 
Čerínska minerálka, Mincovňa 
Kremnica, Edymax, TrigoN Tools 

s.r.o., IMPA Žiar nad Hronom, 
ALFA SORTI s.r.o, Thyssen-
Krupp, Víno Matyšák – bratia 
Schmidtovci, Pivovar URPINER, 
reštaurácia Zlatý Sivoň, hostinec 

Oliva – Zuzana Schwarzová, CD 
Computer Design – Ing. Miroslav 
Chmura.

Výsledky zápasov 
krajských súťaží 
družstiev v tenise

   Družstvo v tomto roku zazna-
menalo pekný úspech, keď vyhra-
lo II. triedu stredoslovenského 
regiónu a postúpilo do najvyš-
šej triedy. Postupne vyhralo nad 
Lieskovským tenisovým klubom 
5:2, Dolnými Kysucami 7:0, TK 
Banskou Bystricou 5:2, Bojnica-
mi 6:1 a Novou Dubnicou 6:1.
Na snímke vľavo: družstvo mlad-
ších žiačok ŠKT Kremnica s tré-
nerom Mgr. Jordánom Žufkom.
Zľava: V. Liptáková, L. Kalamá-
rová, D. Demková, K. Valušková, 
S. Hricová
    

 

  V I. A triede stredoslovenské-
ho regiónu obsadilo tenisové 
družstvo mužov 2. miesto, keď 
postupne vyhralo nad: Novou 
Dubnicou 5:2, Ladomerskou 
Vieskou 5:2, Rajcom 5:2, Púcho-
vom 4:4 a o postup do 2. slo-
venskej tenisovej ligy prehralo 
s družstvom Zvolena 5:2. Za 
posledných 10 rokov je to najlep-
ší výsledok družstva.  
 Na snímke vľavo: družstvo mu-
žov ŠKT Kremnica, v podrepe 
zľava: J. Valica, J. Žufka st., v hor-
nom rade zľava: Ing. P. Jančiar, 
J. Žufka, J. Žufka ml., MUDr. D. 
Hrnčiar, J. Čierny

 

Mgr. Jordán Žufka



	  	
	  	 	

	 	
	 	 	 	

      
Uzávierka ďalšieho čísla bude 22. augusta 2011.	
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RIADKOVÁ INZERCIA

l  Predám 4 izbový prerobený byt s balkónom na Ul. J. Horvátha a 
1 izbový neprerobený byt na Ul. ČSA. Tel.: 0905 191 715 po 16.00 h.

inzercia

 Vážení spoluobčania, pozývame vás na ďalšie stretnutie s poslancami 
v stredu 6. júla v tradičnom čase od 12-tej do 18-tej hodiny v prípravnej 
miestnosti obradnej sály Mestského úradu (na 1. poschodí vľavo). 
 Na stretnutie s vami sa tešia Dušan Privalinec a Norbert Boldiš.

OPRAVA
V minulom čísle Kremnických novín boli uverejnené nesprávne 
výsledky IX. Majstrovstiev EÚ v Guľkách v kategórii DETI. Za 
vzniknutý omyl sa ospravedlňujeme.
Víťazmi v kategórii DETI sa 14. mája 2011 stali: 1 Tomáš Kosec 
(Kremnica), 2. Adam Hovorka (Bratislava), 3. Monika Bieliková 
(Kremnica)
Chceme sa tiež poďakovať Zdenkovi Gálisovi – kino Akropola za 
cenu pre víťaza v kategórii streľba z gumipušky na cieľ v kategórii 
DOSPELÁCI. 

Miloš Lacko, prezident pre všetko

Oznam pre diabetikov
Základná organizácia Zväzu diabetikov Slovenska – 
DIAKREM oznamuje svojim členom, že v polovici júla 2011 
sa v Klube dôchodcov v Kremnici uskutoční predajná 
akcia výrobcov obuvi pre diabetikov.
Presný termín bude vyhlásený včas mestským 
rozhlasom.


